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MINUTA 
Dezbaterii publice pentru aprobarea Regulamentului privind finanțarea din fonduri publice 
a programelor sportive inițiate de către structurile sportive de drept public,  desfășurată în 

data de 06.03.2023   
 
 

 Astăzi 06.03 2023, la ora 10:00 în Sala Multifuncțională a Consiliului Județean Timiș a 
avut loc Dezbaterea publică pentru aprobarea Regulamentului privind finanțarea din fonduri 
publice a programelor sportive inițiate de către structurile sportive de drept public.  

 Președinte de ședință a fost  domnul vicepreședinte Alexandru - Constantin Proteasa.  
 La dezbatere au participat: 
 

- Din partea Consiliului Județean Timiș  
-  Alexandru-Constantin Proteasa  - Vicepreședintele  Consiliului Județean Timiș 
-  Doina-Adriana Tărîlă   - Șef Serviciul de administrație publică locală, monitor            

oficial și transparență decizională  
- Cornelia-Mihaela Paraipan  - Responsabil cu aplicarea prevederilor Legii nr. 52/2003,   

consilier superior în cadrul SAPLMOTD 
- Crista Mihai-Ștefan   - șef serviciu - Serviciul de consultanță și avizare juridică 
- Mircea Dușa  - Consilier juridic în cadrul Serviciului de consultanță și 

avizare juridică  
- Simona Ceaușescu - consilier superior în cadrul Direcției Buget-Fiananțe 
-  Popa Adela   - Șef birou - Biroul de cultură, învățământ, minorități, sport 

și culte 
-  Dragoș Ciobanu  - Consilier superior în cadrul Biroului de cultură, 

învățământ, minorități, sport și culte  
 

- Din partea consilierilor județeni – componența Grupului   
- Mihaela Calescu  - consilier județean – președinte  
- Ioan Sorincău  - consilier județean – membru  



 
 

 

-  Petre Mihăieș  - consilier județean – membru 
-  Vlad Șendroiu  - consilier județean – membru  
-  Marius Hiticaș  - consilier județean – membru  

 
- Din partea cluburilor sportive/ presei  
-  Adrian Tal   - Director CSU Politehnica Timișoara 
-  Daniela Neacșu   - Administrator financiar CSU Politehnica Timișoara 
-  Costică Doru   - Director CSU  UVT Timișoara  
-  Loredana Nicula   - Administrator CSU UVT Timișoara  
-  Balint Levente   - Ripensia Timișoara   
-  Cătălin Stancu  - Team manager CSU Politehnica Timișoara 
 -  Alin Gădian  -   Consilier CSU Politehnica Timișoara 
-  Beatrice Coca  - Director CSC Moșnița Nouă 
-  Ramona Sturza- Gal - Economist CSC Moșnița Nouă 
-  Ana MariaBărăgan  - Comunicare CSC Moșnița Nouă  
-  Lucian Reclaru  - Director CSM Timișoara  
-  Dan Jitaru  - Director CS Flacăra Parța  
-  Flavius Sitaru  - Director CS Unirea Sânicolau Mare  
-  Claudiu Mihălceanu - Primar Comuna Giarmata 
-  Adrian Vintilescu  - Reporter  Radio Timișoara 

 
 Pentru început domnul vicepreședinte Alexandru-Constantin Proteasa   prezintă colegii 

consilieri județeni și  colegii din aparatul de specialitate ai Consiliului Județean Timiș care fac 
parte din Grupul de consultare. 

 Înainte de a da cuvântul celor prezenți, domnul vicepreședinte Alexandru-Constantin 
Proteasa dă cuvântul doamnei Cornelia-Mihaela Coadă – responsabil la nivelul Consiliului 
Judeșean Timiș cu aplicarea prevederilor Legii nr. 52/2003,   pentru a prezenta cadrul în care se 
desfășoară această dezbatere ca urmare a solicitării venite din partea Universității Politehnica 
Timișoara cu privire la Proiectul de hotărâre pentru aprobarea regulamentului privind finanțarea 
din fonduri publice a programelor sportive inițiate de către structurile sportive de drept public 
pentru acest an.  

 Domnia sa spune că pentru acest lucru a fost alocată suma de 3.250.000 lei și sunt 
câteva modificări care au survenit ca urmare a muncii depuse de Grupul de consultare.  

 
 Doamna Cornelia-Mihaela Coadă  – consilier superior SAPLMOTD – responsabil 

Legea 52/3003 
          Proiectul de hotărâre care face obiectul acestei dezbateri publice a fost pus în consultare 
publică prin anunțul numărul 4.271 din 14/02/2023 ca urmare a solicitării Clubului Sportiv 
Universitar Politehnica Timișoara. Solicitarea a fost înregistrată la Consiliul Județean Timiș cu 
numărul 4.743 din 17.02.2023 și Consiliul Județean Timiș a publicat anunțul privind organizarea 
dezbaterii publice în conformitate cu articolul 7, aliniatul (10) din Legea 52/2003. 
          În perioada prevăzută de lege, respectiv 24.02.2023 s-au primit  recomandări doar din 
partea unei instituții și anume Clubul Sportiv Universitatea de Vest Timișoara. Potrivit cadrului 
legal, ordinea de prioritate la înscrierea la cuvânt  este următoarea: CSU Politehnica  Timișoara, 
cea care a și fi făcut solicitarea pentru organizarea acestei dezbateri publice, CSU  Universitatea 
de Vest Timișoara și domnul Stancu Cătălin, team manager CSU Politehnica Timișoara.  



 
 

 

Toate persoanele prezente la această dezbatere, cu respectarea ordinii de prioritate, au 
dreptul să participe la dezbatere și să ia cuvântul. Timpul limită prevăzut,  pentru  operativitate,  
potrivit anunțului de organizare a acestei dezbateri publice,  este de 5 min.  

Ținând cont de faptul că această dezbatere este înregistrată și transmisă pe pagina de 
facebook a Consiliului Județean Timiș,  fiecare participant care ia cuvântul trebuie să se prezinte 
pentru a putea fi consemnat în procesul verbal . 

De asemenea, sunteți informați că  toate recomandările făcute în cadrul acestei dezbateri 

publice, așa cum prevede Legea nr. 52/2003,  articolul 10, aliniatul (3)i, au titlu de recomandare. 

În continuare ia cuvântul doamna Adela Popa – șef Biroul de cultură, învățământ, 

minorități, sport și culte. 

   Doamna Adela Popa – șef Birou de cultură, învățământ, minorități, sport și culte 
 Adresez tuturor mulțumiri  pentru faptul că ați răspuns la solicitarea noastră de a  
participa astăzi la această dezbatere publică. În acest moment este foarte important să aflăm 
opiniile dumneavoastră cu privire la ceea ce încercăm noi să facem prin aceste finanțări și, 
totodată, vrem să vă informăm că ne străduim an de an  să creăm un cadru cât mai firesc pentru 
a veni în întâmpinarea nevoilor dumneavoastră în materie proiecte sportive. 

În ceea ce privește modificări pe care noi le-am propus să le facem anul acesta în cadrul 
ghidului pe sport, aș începe cu mențiunea că dorim să modificăm, în primul rând, componența 
comisiei, mărind numărul membrilor din această   

În al doilea rând, în ceea ce privește ghidul sau criteriile, se  modifică criteriile și implicit 
grila de punctaj atât la sportul de performanță cât și la sportul pentru toți. Prin aceste  modificări 
importante considerăm că se  pot atinge mai facil cele 60 de puncte de care aveți nevoie pentru a 
fi eligibili pe un proiect. De asemenea,  ne-am dorit să se poată ajunge la acel maxim de 100 de 
puncte în cazul în care o asociație sau un club sportiv este suficient de bine pregătit înspre a 
avea 100 de puncte ca valoare pe proiect.  În plus, potențialii beneficiari pot estima dacă își 
propun punctajul proiectului pe care îl scriu în maniera la care în momentul în care vin la noi la 
finanțare să realizeze cam pe unde se pot situa cu punctajul. 

Toate detaliile le găsiți în ghid și sunt convinsă că toți cei prezenți au înțeles ceea ce ne 
dorim să facem și acesta este motivul principal pentru care a fost solicitată această dezbatere.  

Rog pe domnul Adrian Tal director CSU Universitatea Politehnica Timișoara, responsabil 
în mare parte de această întâlnire pentru că domnia sa a solicitat o dezbstere publică fiind 
convins că se mai pot aduce îmbunătățiri la ghid, să ia cuvântul. 

 
              Domnul Adrian Tal - director CSU Universitatea Politehnica Timișoara 

Domnule vicepreședinte, domnilor consilieri județeni, stimați colegi din  cadrul Consiliului 
Județean Timiș, doresc mai întâi de toate și sper că sunt în sentimentul tuturor, să vă mulțumesc 
pentru susținerea acordată de fiecare dată. An de an, datorită sprijinului acordat de 
dumneavoastră, cluburile noastre, structurile noastre sportive, fie ele de drept public sau de drept 
privat,  trec la un nivel superior.  

Am inițiat această dezbatere publică întrucât m-am temut că, structura sportivă pe care o 
reprezint aici, va fi declarată din nou neeligibilă. Spun lucrul acesta gândindu-mă la ceea ce s-a 
întâmplat  la anul trecut.  

Pe scurt, pot să vă spun că anul trecut am fost declarat neeligibil datorită activităților 
economice. Mi s-a spus că eu fac activități economice, deși eu la club până anul trecut  nu am 
avut facturier. Am  făcut anul trecut facturier pentru că cei  de la Primăria Municipiului Timișoara, 



 
 

 

cei de la  Centrul de Proiecte a Municipiului Timișoara ne-au solicitat să le dăm o factură prin care 
să ne deconteze programul  pe care l-am avut la primărie.  Deci, acesta este singurul pentru care 
am emis factură.  

Vă rog pe dumneavoastră, specialiști în cadrul consiliului județean, să-mi spuneți care 
considerați că sunt activitățile economice în acest sens  pentru că eu nu îmi dau seama deși 
lucrez în sport din 2001. 

Trecând la aceste formulare, deși  în declarația pe care am dat-o în fața notarului am 
defalcat sumele.  În anul 2021 am avut 1.499.000 lei, din care venituri proprii 37,54%  562.000 lei, 
din care de la Universitate a Politehnica 325.000 lei, Centru de Proiecte a Municipiului Timișoara 
70.000 lei și Consiliul Județean Timiș 166.000 lei, venituri din donații și sponsorizări 1,42%  - 21. 
350 lei și venituri obținute de la bugetul de stat subvenții 61,04 - 914000 de lei.  

Deci, dacă dumneavoastră considerați că eu fac activități economice cu Universitatea 
Politehnica, cu Centrul de Proiecte al Municipiului Timișoara și cu Consiliul Județean Timiș, eu, 
credeți-mă, nu sunt de aceeași părere. 

Propunerea mea este următoarea: să defalcăm cheltuielile pe care le-am avut fie în 
declarația dată în fața notarului, dacă ea trebuie să fie dată în fața notarului, fie în declarație pe 
care o dăm noi.  

Înainte să venim la ședință, împreună cu colega mea am făcut următoarea situație a 
cheltuielilor  pe care vi-o prezint și dumneavoastră. Deci, de la bugetul de stat avem subvenții, 
71% și din venituri proprii 29%.  Cei 29%  sunt de la Consiliul Județean Timiș, pentru care țin să 
vă  mulțumesc din nou și insist că fără sprijinul  dumneavoastră nu ne putem dezvolta, de la  
Consiliul Local al Municipiului Timișoara, de la Centrul de Proiecte și de la Universitatea 
Politehnica, care ne susține activitatea  pentru că suntem în subordinea lor. O  să mă trezesc din 
nou că o să am activități economice?  

De asemenea, mai există o problemă  legată de conturi și aș vrea să las pe colega mea 
să vă spună dumneaei cum stă  treaba asta cu conturile, că deja am emoții de fiecare dată, deși 
eu nu fac activități economice. Repet, n-am avut facturier până anul trecut. 

 
Doamna Daniela Neacșu – administrator financiar CSU Politehnica Timișoara 
Eu țin partea de contabilitate financiară a clubului CSU Politehnica, iar partea asta de 

venituri pe care noi o înregistrăm, atât de la Politehnica, ca susținerea activității, cât și din 
veniturile obținute din proiecte pe fonduri nerambursabile se centralizează în același cont 33.08 
pe care ni le-a indicat ordonatorul superior Politehnica Timișoara. Acestea fiind conturile care se 
centralizează în formularul de bilanț și din contul  de rezultat patrimonial, ele apar ca și venituri 
obținute din venituri din prestații de servicii, ceea ce la noi nu există, dar acolo se înregistrează. 

Alt cont, nu există, dar ca și diferențiere în care ar putea să fie separat, să nu depășim 
acei 20% ar fi un cont de subvenții pe care îl primim doar de la minister, de la ordonatorul 
principal.  

 
Doamna Simona Ceaușescu – consilier superior Direcția Buget-Finanțe 
Deci, revenim la faptul că  anul trecut ați fost neeligibil și vreau să vă spun că în 

bilanțurile pe care le-ați depus,  ați avut categorie ”prestații de serviciu”. Așa erau declarate. 
Singurele sume care nu erau considerate ca subvenții erau banii de la primărie.  

Deci, și banii pe care îi primiți de la noi sunt tot o subvenție care nu au fost încadrați 
corect. Dumneavoastră ați pus în declarație și ce ați avut prins în bilanț.  Comisia care analizează 
dosarele depuse au avut la dispoziție documentele dumneavoastră și pe baza documentelor 
apărea la categoria ”prestații de serviciu”, produse și servicii. Acolo au fost încadrate.  



 
 

 

 
Doamna Daniela Neacșu – administrator financiar CSU Politehnica Timișoara 
Da așa este, dar acest lucru l-am făcut doar pentru că universitatea ne cere să 

înregistrăm toate veniturile în cont de 33.08 care este un cont de venitul de prestare de serviciu  
 
 
Domnul vicepreședinte Alexandru-Constantin Proteasa 
Am ascultat cu mare interes intervențiile dumneavoastră, dar îmi cer scuze că nu mai pot 

rămâne. Din păcate trebuie să ajung cât mai urgent la o altă ședință.  
Ședința va fi condusă în continuare de doamna consilier județean Calescu Mihaela – 

președinte Comisiei de evaluare și selecție a programelor sportive. 
Mulțumesc frumos pentru înțelegere.  
 
 

 Domnul Adrian Tal - director CSU Universitatea Politehnica Timișoara 
Nu putem găsi, totuși, o formulă în care să dăm o declarație în care  să specificăm 

proveninența veniturilor. Cum pot să am eu activitate economică dacă în fața notarului declar că 
am avut zero lei din transferuri de jucători, din taxe, din membri.   

Consideră că nu este corect ca o structură de drept privat care trăiește exclusiv din banii 
părinților, ai membrilor și care emite facturi în fiecare lună  să nu aibă activitate economică,  iar 
eu, care nici măcar facturier nu am, să am totuși  activitate economică.  

  Noi avem fișa entității în care, atât la noi cât și la  asociații, scrie că nu desfășurăm 
activități economice. De ce la noi nu se ține cont și la ei se ține cont? 

 
Domnul Mihai Crista – șef serviciu - Serviciul de consultanță și avizare juridică 
Dacă îmi permiteți, aș dori să spun că împreună cu domnul Adrian Tal am făcut ghidurile 

incipiente în care am introdus aceste aspecte și după cum știți, solicitarea de 20% activități 
economice este solicitată prin ghidul Consiliul Concurenței. Nu am inventat-o noi, ci a fost pentru 
a elimina caracterul de ajutor de stat. 

Exemple de activitate economică pot fi, conform ghidului Consiliului Concurenței,  vânzări 
de bilete, vânzări de echipamente promoționale și alte asemănătoare. În situația în care pe 
dumneavoastră vă obligă instituția superioară să înregistrați într-un anumit cont, puteați, la timpul 
respectiv,  să depuneți aceste declarații la care făceați referire,  cum că nu desfășurați activitate 
economică. 

Aceste declarații trebuia depuse la dosar și nu să vă fie solicitate ulterior. Deci orice alte 
acte doveditoare în sprijinul dumneavoastră cum că nu desfășurați activități economice și că 
sunteți obligați să înregistrați într-un anumit cont acele venituri ca fiind pe contul economic,  puteți 
să veniți cu orice alte dovezi suplimentare.  

Noi la scrierea ghidului nu putem să știm exact care sunt toate specificitățile fiecăruia 
dintre dumneavoastră. Le-am prevăzut doar la modul general. Orice document în plus vine în 
susținerea dumneavoastră. 

 
Domnul Adrian Tal - director CSU Universitatea Politehnica Timișoara 
Domnul Mihai Crista vă mulțumesc. Acesta a fost motivul pentru care am solicitat  

dezbaterea publică, respectiv  ca să ne ajutați cumva să nu mai revenim la situația dinainte. 
În continuare, în documentul pe care l-am transmis, că avem nemulțumiri și la 

documentele de evaluare. Doamna Popa Adela, în deschidere, spunea că se facilitează obținerea 



 
 

 

de 60 de puncte. Eu cred că se pot obține foarte ușor cele 100 de puncte însă nu știu cum o să 
mai faceți diferențierea între structuri.  

Tot în ghid, dacă trecem la documentele de evaluare, faceți referire la ierarhizarea 
federațiilor de specialitate. Cred că ar trebui întâi să faceți referire la ierarhizarea Direcției 
Județene pentru Sport și Tineret  care, în teritoriu, ei fac clasamentele.  

O să ne fie din ce în ce mai greu să  apărem în ierarhizările federațiilor de specialitate și 
datorită acestor contracte de activitate sportivă pe care noi nu putem să le  încheiem, iar  alții pot 
să le încheie pentru că fie sunt finanțați de ministerele de resort, exemplu fiind Ministerul 
Administrației și Internelor - Dinamo, Ministerul Apărării Naționale - Steaua, fie de structurile 
sportive în subordinea administrațiilor publice locale care au  posibilitatea de  face contracte de 
activitate sportivă.  

Deci o să ne fie din ce în ce mai greu să ne batem cu ei și din păcate, la nivel de  județ e 
mai greu să spunem, iar la nivel Municipiului Timișoara e destul de subțire susținut sportul și 
atunci o să fie din ce în ce mai greu, să avem prioritate în ierarhiile  naționale. 

 
Domnul Adrian Tal - director CSU Universitatea Politehnica Timișoara 
Din păcate, structurile sportive pe care le-ați amintit sunt finanțate direct de la acele consilii 

sau ministere. După cum știți, în situația dumneavoastră, în momentul în care veniți pe finanțări 
nerambursabile, se aplică altă legislație. 

 
Domnul consilier județean Ioan Sorincău  
Sunt surprins că emiteți factură pentru o subvenție pe care o primiți de la centrul de 

proiecte. Factura se emite pentru furnizare de bunuri sau prestare de servicii, iar aici e cazul. 
Faptul că vă impune Universitatea Politehnică să înregistrați într-un cont care n-are nici o legătură 
cu faptul că sunteți subvenționat dintr-o parte sau din alta, e o greșeală contabilă, iar acest lucru 
este  contrar prevederilor din codul fiscal și din Legea finanțelor publice.  

 
Domnul Adrian Tal - director CSU Universitatea Politehnica Timișoara 
Domnule consilier județean,  dacă veniturile lor vin din veniturile proprii ale universității, 

atunci ei au considerat că nu e subvenție și că trebuie să ne dea veniturile lor proprii ca venituri 
proprii ale noastre.  

 
Domnul consilier județean Ioan Sorincău  
În momentul în care aveți activitate economică, să presupunem că e așa, ar trebui să vă și 

înregistrați cu un cod fiscal,  diferit.  Deci nu pot să fii non-profit și să faci activități economice. 
Poți să faci activități, dar trebuie să te înregistrezi la finanțe, să obții un cod fiscal pentru activități 
economice. Cred că ar trebui să discutați cu cei din contabilitatea de la Universitatea Politehnica 
Timișoara pentru că e greșită înregistrarea.  
 Referitor la ierarhizarea federațiilor, nu poți să compari o federație cu un număr mare de 
practicanți ai unui sport, cu o federație care desfășoară toată activitatea într-o cabină telefonică. 
Sunt și federații din aceste înființate pe anumite sporturi  Deci, una este să fie un sport olimpic și 
alta este să fie federația de împins bumbii la fotbal de masă. De aceea, trebuie să susținem 
sporturile cu adevărat importante. Altfel oricine inventează un sport vine și cere subvenții și 
aceștia vor primi, iar Politehnica Timișoara nu.  

Referitor la  punctaj,  punctajul pe grila de anul trecut nu îți permitea în niciun fel să ajungi 
la 100 de puncte. Ce putem discuta acum este modul în care facem finanțarea la cluburile care 
îndeplinesc baremul de 60 de puncte.  



 
 

 

Se pune întrebarea dacă primilor clasați le dăm suma întreagă sau  se face o chestie 
proporțională în funcție de punctaj între cluburile care au făcut baremul de 60 de puncte.  

Aici se poate discuta despre o ierarhizare care trebuie să existe pe importanța sportului și 
nu a federației.  
 

 
Domnul Adrian Tal - director CSU Universitatea Politehnica Timișoara 
Domnule consilier județean Ioan Sorincău, noi nu putem să impunem universității, care la 

rândul său să impună Ministerului Educației un mod de a de a constitui bugetul sau bilanțul 
consolidat a instituției pentru că acesta se aprobă la minister.  

O propunere ar fi, ca dumneavoastră Consiliul Județean Timiș, să puteți finanța structura 
noastră din subordine să prevedeți în ghidul de anul viitor sau de anul acesta că trebuie un cont 
distinct. Atunci voi merge  la  domnul rector, apoi mai  departe la directorul economic și în final la  
Ministerul Educației să le spun că am deschis acest cont la solicitarea consiliului județean ca să 
poată finanța structura din subordine.   

Neavând solicitarea dumneavoastră să deschidem un cont distinct nu putem să ne ducem 
să le cerem să ne deschidă ei un cont.  Trebuie să fie prevăzut în ghid acest lucru.  

 
Domnul Mihai Crista – șef serviciu - Serviciul de consultanță și avizare juridică 
Propunerea dumneavoastră este una foarte bună și putem să prevedem în ghid că 

înregistrarea veniturilor,  subvenția  de la noi se înregistrează într-un anumit cont de subvenții. În 
acest fel putem veni în ajutorul dumneavoastră în continuare.   

 
Domnul consilier județean Ioan Sorincău  
Acest lucru l-a declarat legea înaintea noastră. Ar fi ceva redundant să trecem o prevedere 

care există în lege.  
 
Domnul Mihai Crista – șef serviciu - Serviciul de consultanță și avizare juridică 
Cu toate că prevede codul fiscal, nu cred că ar fi o problemă dacă și noi prevedem în plus 

acest lucru în regulament, pentru că nu facem altceva decât să venim în sprijinul lor. 
 
Domnul consilier județean Ioan Sorincău  
Din toată discuția această trebuie să înțelegeți că vrem să vă ajutăm.  
 
Domnul Adrian Tal - director CSU Universitatea Politehnica Timișoara 
Da, știm acest lucru. Din acest motiv, așa cum am mai spus, am solicitat și dezbaterea 

publică. Vă mulțumim pentru sprijinul acordat și pentru înțelegerea de care colegii din consiliul 
județean au dat dovadă.  

Referitor la documentele de evaluare - avem organizarea de competiții.  Reprezentanții 
clubului CSM Timișoara organizează Campionatul european de volei pe plajă la Timișoara – 
categoria sub 22 ani.  

Structura noastră sportivă, organizează sau încearcă să organizeze, o cupă mondială, 
satelit. Tot criteriul de calificare la Jocurile Olimpice. Ar trebui în fișa de evaluare să se 
regăsească și cei care organizează. Dacă mă uit în urmă au fost și campionate mondiale, fie ele 
și de dans, care e o ramură neolimpică, dar e un lucru minunat pentru județul nostru, ar trebui să 
fie  finanțați cu o secțiune în plus față de restul.  



 
 

 

Primesc  pentru activitate sportivă, dar dacă au o competiție ar trebui să primească în plus 
punctaj sau  găsită o soluție, ceva care să-i ajute.  

 
Domnul consilier județean Ioan Sorincău 
Ținând cont de acest lucru  poate colegi din aparatul de specialitate găsesc o  formulă în 

care să fim co-participanți la  finanțare sau co-organizatori. Variante ar fi și sunt convins că dânșii 
se vor ocupa de acest lucru.  
 

Domnul Adrian Tal - director CSU Universitatea Politehnica Timișoara 
 Acum doi an am organizat o Cupă Mondială tot de scrimă și am trecut ca și partener 
Consiliul Județean Timiș pentru că am găsit susținere pe calendar.  
 

Domnul Mihai Crista – șef serviciu - Serviciul de consultanță și avizare juridică 
 După cum bine știți, orice finanțare nerambursabilă pe care o primiți de la noi este 
prevăzută de Ordinul 664. Noi am prevăzut în ghid posibilitatea și chiar obligația ca 
dumneavoastră, pe finanțarea noastră, să faceți publicitate și să ne aduceți dovada publicității.  
 Deci, pe oricare din bennerele pe care le folosiți, la activitățile sportive finanțate de  noi, va 
trebui să faceți precizarea că este cu contribuția Consiliul Județean Timiș. 

Pentru toate celelalte activități,  pentru care primiți finanțare la consiliul județean, din 
păcate, o altă modalitate prin care să vă sprijinim financiar, conform legii, nu o să putem să facem 
pe viitor.  

Dacă veniți cu această organizare despre care ați amintit, atât  dumneavoastră cât și 
ceilalți colegi ai dumneavoastră, în cadrul finanțărilor nerambursabile, pe ghidul acesta, da și 
atunci puteți să spuneți că vă sprijinim și că sunteți cofinanțați de către consiliul județean 

Dacă doriți să discutăm doar despre criteriile de eligibilitate, care acum sunt modificate, 
exista un punct legat de organizare și eligibilitate.  Acum puteți să-l reintroduceți, respectiv să 
propuneți reintroducerea  acestuia, iar colegii mei împreună cu domnii consilieri județeni îl  
analizează. 

Dacă nu faceți propunerea totul rămâne la nivel de discuții.  
 
Doamna consilier județean Mihaela Calescu   
Vă rugăm să faceți o propunere concretă ca aceasta să poată fi notată și analizată de 

către colegii mei.  
 
Domnul Mihai Crista – șef serviciu - Serviciul de consultanță și avizare juridică 
De asemenea, vă rugăm să ne spuneți și de unde se vor modifica punctajele în așa fel 

încă să putem să le introducem.  
 
Domnul Petre Mihăieș – consilier județean 
Referitor la propunerea dumnealui, într-o primă secțiune ni s-a spus că noua grilă dă 

posibilitatea prea ușor să se realizeze 100 de puncte.  
Dacă vă uitați în grilă,  tocmai acest lucru o să vedeți, și anume că puncte mai multe se 

dau pentru internațional și pentru suport olimpic. Deci, nu cred că este chiar atât de ușor să se 
facă 100 de puncte. Cei care într-adevăr organizează competiții la nivel european sau  mondial 
chiar au un avantaj din acest punct de vedere.  

 Firește că noi ne dorim să faceți acum o propunere concretă și să rearanjăm punctajele 
care se obțin, dar ele trebuie să aibă o susținere. Noi ne dorim și trebuie să-i susținem  pe cei 



 
 

 

care fac performanță, însă nu vrem să-i dezavantajăm pe ceilalți. Acesta este scopul pentru care 
noi finanțăm.  

 
Domnul Adrian Tal - director CSU Universitatea Politehnica Timișoara 
Cineva spunea că se dă 100% sau se face o ierarhizare și se dau sumele în funcție de 

punctaj. Plecând de la acest lucru,  dacă vreți putem analiza, pe rând toate cele 8 puncte.  
- Anvergura proiectului – la un proiect internațional 20 puncte. – național, județean, zonal? 
- Categorii de vârstă cărora se adresează proiectul Copii-juniori – 10 puncte, seniori 7 

puncte – sunt mai importanți copii decât seniorii? 
 

Domnul Mihai Crista – șef serviciu - Serviciul de consultanță și avizare juridică 
Aici doresc să intervin pentru a vă spune că este tot conform ghidului. Consiliul 

Concurenței spune că sprijinim sportul de performanță în rândul copiilor, juniorilor, în primul rând 
și după aceea în rândul  adulților.  

 
Domnul consilier județean Ioan Sorincău 
Este important să sprijinim activitatea sportivă la copii, juniori, ca să nu mai fie nevoie de 

atâtea spitale regionale peste o vreme. 
 
Domnul Adrian Tal - director CSU Universitatea Politehnica Timișoara 

- Încadrarea pe ramură de sport olimpic – 10 puncte, neolimpic – 7  
- Numărul de acțiuni finanțate în cadrul programului, număr de acțiuni mai mare decât cinci.  

Aici vedeam, de exemplu, în loc de număr de acțiuni, numărul de ramuri cu care vii la finanțare.  
- Numărul de sportivi legitimați mai mare de 50.  
- Numărul de ramuri sportive finanțate mai mare cinci și mai mic trei. Deci poți să obții 98 de 

puncte. Dar dacă vii cu o singură ramură la finanțare și vine un club cu cinci ramuri sau șapte, o 
să fie diferență de 100 lei, 200 lei? 

-  Participarea în prima divizie -  aici avem o controversă -  20 de puncte. Până anul trecut ni 
se cerea o adeverință că se participă la cel mai înalt nivel de performanță. Vreau să știu, și cred 
că și colegii mei vor să știe, dacă se mai ține cont de această referință sau se susțin și echipe de 
liga a 2-a?  

Ne puteți spune dacă, conform ghidului acest lucru mai este valabil. Alături de mine sunt 
colegii de la secția de volei, o echipă foarte bună de liga a 2-a  care au și ei nevoie de susținere. 
N-am mai văzut ca documente necesare, adeverințe de la federație în care să se solicite că ești 
la cel mai înalt nivel. Cum faci dovada? 

 
Doamna Adela Popa – Șef Biroul de cultură, învățământ minorități, sport și culte 
Vă mulțumim că ați remarcat acest lucru și dacă nu este introdus în ghid o să solicităm de la 

federație  pentru că altfel nu putem să facem nici  un fel de ierarhizare.   
 
Domnul Adrian Tal - director CSU Universitatea Politehnica Timișoara 
La punctul f) -  obiectivele programului se spune că sprijiniți redezvoltarea jocurilor sportive. 

Cum le sprijinim dacă noi le înăbușim încă din fașă.  
 

Domnul Cătălin Stancu Team manager la CSU Politehnica Timișoara – volei feminin 
În completarea  celor spuse de colegul meu, aș vrea să țineți cont de un aspect. Ca să poți 

să ajunge la cel mai înalt nivel de performanță trebuie să arzi niște etape. Una din etapele 



 
 

 

respective este participarea într-o divizie inferioară, respectiv Divizia A2, care la rândul ei 
necesită niște  eforturi financiare.  

Avem aceleași grile de arbitri ca și la Liga întâi sau aproximativ, avem aceleași deplasări 
pe distanță extrem de mari, echipament și finanțare. În momentul de față lucrurile astea sunt 
susținute așa, undeva între Politehnica și ramura privată care ne  ajută și ne mai susține.  

Dacă discutăm de o finanțare și aici amintesc același punct (f)  din acest ghid care spune 
că susținerea procesului de redresare a jocurilor sportive în funcție de valoarea, tradiția și gradul 
de dezvoltare a fiecăruia la nivel național și internațional, să înțeleg că Liga a 2-a nu o redresăm 
sau nu face parte din capitolul nivel de competiție sau nivel competițional ridicat? 

 
Domnul Mihai Crista – șef serviciu - Serviciul de consultanță și avizare juridică 
Din nou, revenim la Ordinul 664 care prevede că este vorba de performanța la cel mai înalt 

nivel. Așa scrie la sportul de performanță. În situația în care discutăm de un sport pentru toți acest 
lucru este cu totul altceva. La sportul de performanță se spune că trebuie să fie sport de 
performanță la cel mai înalt nivel. Acum, dacă dumneavoastră  spuneți că Divizia A2,  nu este la 
cel mai înalt nivel, pe partea dumneavoastră,  înseamnă că nu sunteți eligibil pentru această 
finanțare. 

 
Domnul Cătălin Stancu Team manager la CSU Politehnica Timișoara 
Vă rog să ne spuneți dumneavoastră care ar fi criteriul de departajare. Termenul de cel 

mai înalt nivel este ceva ce se poate măsura în funcție de interese.  
 
Domnul Mihai Crista – șef serviciu - Serviciul de consultanță și avizare juridică 
Cel mai înalt nivel de performanță este Divizia 1, Divizia A, Liga 1 etc 
 
Domnul Cătălin Stancu - Team manager la CSU Politehnica Timișoara 
Pentru mine, de exemplu, cel mai înalt nivel de performanță înseamnă cupa europeană.  

 Așa cum am mai spus este o chestiune pe care putem să o măsurăm diferit, dar și Liga a 
2-a este un pas premergător spre performanță la care nu poți să ajungi dacă nu ai sprijin.  
 Anul trecut, am ajuns la turneul de baraj, am jucat calificarea în  prima ligă, Divizia A, cu  o 
echipă formată preponderent din jucătoare cadete și  junioare de la clubul CSS BEGA Timișoara, 
care au  dublă legitimare  la CSU Politehnica Timișoara.  

Deci, după cum vedeți,  încercăm pe cât posibil,  să încurajăm sporturile locale și sportul 
local în general, folosind și antrenând jucătoare din Timișoara, dar ne izbim de subiectul 
finanțare, care, repet, este aproximativ în aceeași notă cu ce se întâmplă la liga întâi. 

 
Domnul Mihai Crista – șef serviciu - Serviciul de consultanță și avizare juridică 
Cu privire la acest aspect propun  ca  domnul Tal  să intervină, în calitate de fost director la  

Direcția Județeană de Sport și Tineret pentru că împreună cu domnia sa am formulat primele 
clarificări cu privire la ceea ce înseamnă ”Cel mai înalt nivel competițional”.  

Domnia sa este în măsură să ne clarifice mult mai exact. Îmi pare rău, dar nu sunt 
specialist în domeniu. Eu sunt pe domeniul de natură juridică și iau legislația ca atare.  

 
 Doamna Simona Ceaușescu – consilier superior Direcția Buget - Finanțe 
 Aș dori să intervin legat de finanțare.  
 În primul rând, dumneavoastră, ca și club, sunteți finanțați de minister. Deci banii, în cea 
mai mare parte, trebuie să vină de la minister pentru această ligă.  Noi oferim finanțare pentru 



 
 

 

liga,  la cel mai înalt nivel. Dumneavoastră, nu de la noi trebuie să obțineți finanțare, ci de la 
ministerul care vă coordonează.  

 
Domnul Cătălin Stancu - Team manager la CSU Politehnica Timișoara 

 Acest lucru îl știm și este  principala noastră sursă de venit. Suntem aici la dezbaterea asta 
publică, tocmai în ideea în care am putea găsi o soluție și vis-a-vis de  acest de acest subiect. 
 

Domnul Mihai Crista – șef serviciu - Serviciul de consultanță și avizare juridică 
 Soluția ar putea fi aceasta. De exemplu, ați putea face o competiție sportivă pe sportul 
pentru toți. Puteți să vă veniți pe sportul pentru toți, și în acest fel puteți să obțineți o finanțare. 
Competiția nu trebuie să fie la categoria ”sport de performanță” ci la ”sportul pentru toți.  
 

Domnul Cătălin Stancu - Team manager la CSU Politehnica Timișoara 
 Echipa de volei fete CSU Politehnica Timișoara este afiliată la Federația Română de Volei. 
Nu  avem cum să facem un campionat separat.  
 

Domnul Mihai Crista – șef serviciu - Serviciul de consultanță și avizare juridică 
 Din câte știu, dumneavoastră obțineți mai multe categorii de sporturi, inclusiv sportul 
pentru toți.  
 
 Domnul Dragoș Ciobanu - consilier superior în cadrul Biroului de cultură,  
învățământ, minorități, sport și culte 
 Performanță se reflectă în cuantificarea ei în grile.  Dacă sunt jocuri Olimpice ai puncte în 
plus. Daca ai locul 1 la competiții internaționale de asemenea ai puncte în plus. Deci performanța 
se cuantifică. 
 Tot legat de performanță,  vreau să specific că și o echipă de liga a 2-a poate să participă 
la începutul sezonului într-o Cupă a României pe care o poate câștiga, are șanse. 
 

Domnul Adrian Tal - director CSU Universitatea Politehnica Timișoara 
 Nu doar la volei, ci și la celelalte ramuri este greu să treacă la un nivel superior, iar când 
începeți dumneavoastră finanțarea ele deja au ieșit din competiție.  E greu să ajungi în fazele 
superioare. 
 
 Domnul Dragoș Ciobanu - consilier superior în cadrul Biroului de cultură, 
învățământ, minorități, sport și culte 
 În regulament se specifică foarte clar că performanța se referă la rezultatele din anul 
anterior.  

 
Domnul Adrian Tal - director CSU Universitatea Politehnica Timișoara 

 Și atunci dacă  am participat la Cupa României anterior putem aplica? Secția de volei și  
secția de handbal de liga a 2-a  au fost  la Cupa României sau la barajul de promovare.  
 Apoi, o lună cel târziu ea a fost eliminată din Cupa României.  
 

Domnul Mihai Crista – șef serviciu - Serviciul de consultanță și avizare juridică 
 Revin din nou cu propunerea ca domnul Tal să ne explice  ce înseamnă cel mai înalt nivel 
competițional.  



 
 

 

 Vă reamintesc că atunci când am creionat ghidul, am solicitat de la federații ce înseamnă 
cel mai  înalt nivel competițional și ni s-a transmis că este exact Liga 1, divizia 1 sau divizia A, dar 
și celelalte competiții care sunt europene, mondiale, olimpice. Acestea sunt considerate cel mai 
înalt nivel de performanță. Acestea au fost  informațiile care ne-au fost transmise de la federație.  
 Vă mulțumesc și îmi cer scuze dar  mă retrag.  
 
 Domnul Doru Costică – director Clubul Universitatea de Vest Timișoara  
 Tot legat de acest subiect, Ordinul 664 prevede, la scopul acestuia, pentru promovarea 
sportului de performanță, participarea la evenimente sau la calendare competiționale organizate 
de asociația județeană pe ramuri de sport, Asociația Municipiului București pe ramuri de sport sau 
în cadrul Federației Române pe ramuri de sport. Vă  rog să ne spuneți cum ar putea să fie cel mai 
înalt nivel competițional dacă vorbim de participarea într-o ligă organizată de asociația județeană.  
 Deci, vorbim, probabil, de participare a echipei de handbal în liga organizată de asociația  
județeană de handbal a județului Timiș, care pentru ei este cel mai înalt nivel. Cum ar putea să fie  
Divizia A2, volei feminin sau masculin, pentru că noi vrem să promovăm anul acesta în cel mai 
înalt nivel, respectiv în A1. Suntem în pol position pentru acest lucru, dar să nu fie eligibilă 
participarea în cea mai înaltă competiție organizată de o asociație județeană pe ramură de sport. 
 
 Domnul consilier județean Petre Mihăieș  
 Dacă îmi permiteți, aș vrea să intervin și eu, pentru că problema pe care ați ridicat-o 
dumneavoastră este deja  redundantă și mi se pare a fi una pertinentă. Această problemă a 
ridicat-o și colegul dumneavoastră mai devreme. Adică nu putem să gândim că o să ajungem la 
cel mai înalt nivel, care este o discuție filozofică, dacă nu susținem posibilitatea de a ajunge 
acolo.  
 Ținând cont de acest lucru,  noi, și  România, în general, suntem departe de a fi la cel mai  
înalt nivel de performanță pentru anumite competiții. De aceea, dezbaterea  de azi cred că își are 
sensul ei și, în afară de cele opt criterii de evaluare și de departajare pe care le-ați amintit  
dumneavoastră cred că am mai putea introduce unul suplimentar de acest gen și nu văd ce lege  
ne-ar interzice chestia asta. 
 E adevărat că cei din Timiș, de exemplu Liga a 2-a la volei nu ar putea să ajungă vreodată 
în liga 1 dacă noi îi neglijăm total de la finanțare. Noi nu finanțăm 100% aceste sporturi, dăm și 
noi ceva maxim din cât putem de aici, de la Timiș și din punctul meu de vedere, în urma 
problemelor pe care le-ați ridicat, eu cred că ar trebui să mai venim și cu un criteriu al 9-a și să 
acordăm un punctaj pentru situații de genul acesta. Firește, reanalizând puțin ce se întâmplă în 
criterii de la unu la opt. Deci, ar trebui să avem în vedere chestia asta.  
 Vă  împărtășesc punctul de vedere  și cred că altfel nu putem să reușim. 
 

Domnul Cătălin Stancu - Team manager la CSU Politehnica Timișoara 
 Știu că repet, dar este un aspect extrem de important. Ce facem noi la CSU Politehnica 
Timișoara și colegii noștri  de la Universitatea de Vest, are legătură foarte mare cu încurajarea 
sportului de masă.   
 99% din ce înseamnă sportivii legitimați sau dublu legitimați la CSU Politehnica Timișoara 
sunt din pepiniera proprie. Sunt sportivi din Timișoara, cadeți, juniori, speranțe.  
 
 Domnul consilier județean Petre Mihăieș  
 Știu la ce vă referiți domnule Stancu. Am înțeles. Grila de care discutam era  la sportul de 
performanță. Eu aici aș vrea să introducem un criteriu suplimentar pentru astfel de situații.  



 
 

 

 
Domnul Cătălin Stancu - Team manager la CSU Politehnica Timișoara 

 Exact ce vreau să punctez, este că încurajăm și susținem atât cât putem, în cadrul 
Politehnicii și sportul de masă. Deci cu atât mai mult cred că face sens un ajutor și din partea 
Consiliului Județean Timiș.  
 

Doamna Adela Popa – Șef Biroul de cultură, învățământ, minorități, sport și culte 
 În acest moment trebuie să intervin puțin cu privire la partea tehnică. Propunerea 
dumneavoastră este pertinentă, dar noi discutăm de finanțarea sportului de performanță. 
Performanța care este reglementată într-un anume fel.  Nu discutăm de pepiniere și  nu discutăm 
despre nimic altceva. Pepinierele sunt finanțate prin fonduri la ministerul de care aparțineți.  
 
 Domnul Cătălin Stancu - Team manager la CSU Politehnica Timișoara 
 Cu siguranță nu asta am vrut să spun. Am vrut să spun că nu încercăm să cheltuim bani 
aducând jucători din altă țară sau din alte orașe și în cadrul CSU Politehnica Timișoara  
încercăm, pe cât posibil, să susținem acest  fenomen numit sport de masă.  
 

Doamna Adela Popa – Șef Biroul de cultură, minorități, învățământ, sport și culte 
 Am înțeles. Vroiam doar să specific că pentru sportul de performanță suntem obligați de 
legislație să respectăm conceptul de performanță. Și, cu tot respectul, îmi permit să-i spun 
domnului consilier că nu putem interveni, pentru că altfel nu este sport de performanță.  
 Deci performanța este performanță, iar liga a II nu este cel mai înalt nivel de performanță.  
 
 Domnul consilier județean Petre Mihăieș 
 Revenim la vechea filozofie, și spunem că  la o multitudine de sporturi România nu are 
performanță la cel mai înalt nivel. Și nu o să aibă niciodată dacă nimeni de la nivelul ministerului 
sau de la nivelul consiliului județean nu le dă bani. Din punctul meu de vedere, Liga a 2-a este 
sport de performanță. Sunt oameni legitimați. 
 

Doamna Adela Popa – Șef Biroul de cultură, învățământ, minorități, sport și culte 
 De ce nu vă puteți încadra la sportul pentru toți? 
 

Domnul Adrian Tal - director CSU Universitatea Politehnica Timișoara 
 Sportul pentru toți nu e același lucru cu sportul de performanță.  Sunt acțiuni la care 
participă un număr mai mare de oameni care nu sunt legitimați. 
 
 Doamna Adela Popa – Șef Biroul de cultură, învățământ, minorități, sport și culte 

Dar merge pe recomandarea formulată  de colegul meu Mihai Crista,  și  puteți crea altfel 

de competiții. Dacă ați fi pe sportul pentru toți cred că ați putea face acest lucru.  Chiar dacă 

sunteți pe sportul de performanță nu scrie niciunde că nu puteți să fiți și pe sportul pentru toți.  

Domnul Cătălin Stancu - Team manager la CSU Politehnica Timișoara 
Adică, să încercăm să creăm o buclă în care să aducem niște bani în club și să-i cheltuim 

pentru altceva?  Acest lucru l-am înțeles din ce a spus dumneavoastră.  
 
 
 



 
 

 

Domnul consilier județean Petre Mihăieș 
Dacă  analizăm strict, în sensul dat de  texul limbii române, performanță înseamnă  liga a 

2-a,  liga a 3-a și liga a 4-a  nu doar liga 1. Haideți să nu ne blocăm în chestiuni de genul acesta. 
Eu am înțeles ce spun domnii și cred că ar trebui să ne gândim și  să susținem și acest nivel de 
performanță. În Liga a 2-a, sunt multe situații  în care oamenii sunt legitimați, acela este job-ul lor, 
acolo lucrează  și de acolo își iau banii, deci fac performanță.  

Să nu ne blocăm în cuvântul performanță pentru că performeri nu sunt  numai campionii 
olimpici, campionii mondiali și cei din Liga 1. Măcar la liga a 2-a să ajungem. Asta e punctul meu 
de vedere.  

 
Domnul Cătălin Stancu - Team manager la CSU Politehnica Timișoara 
Vă  pot da un exemplu simplu spunând că echipa câștigătoare a Cupei României a fost o 

echipă din liga a 2-a. Acest lucru  nu înseamnă performanță? Sau o excludem doar prin simplul 
faptul că activează în altă ligă? 

 
Doamna consilier județean Mihaela Calescu 
Notăm propunerea dumneavoastră și colegii din cadrul departamentului juridic vor studia și 

analize dacă se pot adăuga cele discutate. 
 
Domnul Mircea Dușa – consilier juridic Serviciul de consultanță și avizare juridică  
Nu sunt atât de familiarizat, nici nu am colaborat cu persoanele de față. Deci, în principiu,  

nu cunosc ce s-a discutat anterior, ce s-a implementat sau cum s-a colaborat până în acest 
moment. Cert este că în acest moment, ca să depășim acest impas, noi nu facem nici 
interpretare, nici reinterpretare. Avem niște legi destul de clare, iar până la momentul în care ele 
nu se vor modifica, de către autoritățile emitente, din punctul nostru de vedere, aveți tot sprijinul 
aferent. Discutăm despre performanță. Corect. Așa este și la nivelul ligii a 2-a și la nivelul ligii a 3-
a Eu nu sunt  sportiv, nu cunosc toate aceste detalii, deși  fac sport în particular.  

Dar, dacă, câtă vreme există un act normativ care reglementează, există niște răspunsuri 
pe care Mihai, am fost atent, le-a  comunicat și domnul dn fața mea, nu i-am reținut numele, le 
cunoaște, atunci despre ce vorbim? 

Până la urmă, aici, este evident că încurajăm, este evident că sprijinim, dacă ne 
circumscriem acelor cerințe, sport de înaltă performanță. Nu noi, Consiliul Județean Timiș, îl 
definim, ci legea l-a definit. Legiuitorul este cel care definește. 

Finanțarea vine în principal cu specificitatea ei, de la minister și într-o oarecare măsură de 
la noi. Deci, eu asta am înțeles până acum. Este evident că vom ține cont de toate sugestiile 
dumneavoastră. Acesta este rolul dezbaterii publice, cum spunea și  domnul Sorincău. 

În continuare, haideți să  fim constructivi și  să nu deviem de la obiectul și scopul acestei 
întâlniri, sportul de performanță. Mulțumesc frumos. 

 
Domnul Cătălin Stancu - Team manager la CSU Politehnica Timișoara 
Vă rog să ne arătați exact articolul respectiv, unde dumneavoastră spuneți că, colegul 

dumneavoastră a găsit clasificarea sportului de performanță.  
 
Domnul Mircea Dușa – consilier juridic Serviciul de consultanță și avizare juridică  
Eu n-am făcut o astfel de afirmație și nici colegul meu nu cred că a făcut o astfel de 

afirmație, iar dacă doriți o anumită clarificare pe un  act normativ, desigur, puteți să faceți în scris 



 
 

 

și eu să mă uit pentru că nu am aici  un legis  la mine să vă indic punctual, care este articolul 
respectiv.  

 
Domnul Cătălin Stancu - Team manager la CSU Politehnica Timișoara 
Acest lucru am încercat să aduc în atenția dezbaterii publice, și anume faptul că și liga a 2-

a înseamnă tot performanță, iar dacă nu există un criteriu exact pe care dumneavoastră îl 
invocați, că din ce am înțeles eu, este clar că doar Liga întâi, în viziunea dumneavoastră, 
înseamnă performanță. Deci, dacă nu există un criteriu clar reglementat de legislația din 
România, de înaltă performanță, cred că puteți lua în calcul, așa cum a zis și colegul 
dumneavoastră, să aveți în vedere finanțarea sau cel puțin ajutorul și pentru echipele din liga a 2-
a.  

 
Doamna Simona Ceaușescu – consilier superior Direcția Buget - Finanțe 
Domnul Mihai Crista v-a spus deja că a cerut un  punct de vedere de la federație. Deci, nu 

noi am stabilit acest lucru și s-a cerut punct de vedere de la federație în funcție de nivelul de 
performanță.  

 
Domnul Cătălin Stancu - Team manager la CSU Politehnica Timișoara 
Vă rugăm să ne spuneți de la care federație pentru că fiecare federație are sportul ei.  
De asta vă zic că e cumva așa, undeva în aer toată situația, că fiecare, dacă sunt 10 

federații, s-ar putea ca fiecare să aibă un punct de vedere diferit. 
 
Domnul Mircea Dușa – consilier juridic Serviciul de consultanță și avizare juridică  
Vă rugăm să ne precizați de la ce federație s-a cerut punct de vedere pentru că 

dumneavoastră cunoașteți această problemă.  
 
Domnul Adrian Tal - director CSU Universitatea Politehnica Timișoara 
De la Federația Română de Fotbal.  
 
Domnul Mircea Dușa – consilier juridic Serviciul de consultanță și avizare juridică  
Bun, și s-a primit o clarificare  în ceea ce privește noțiunea sau ce este asimilat noțiunii de 

înaltă performanță. Aplicând principiu similarității, dacă doriți o astfel de consiliere metodologică, 
într-adevăr, se poate face și strict pe domeniu volei. 

 
Domnul Cătălin Stancu - Team manager la CSU Politehnica Timișoara 
Federația Română de Fotbal, de exemplu, ca și nivel de performanță, are șapte ligi, pe 

când Federația Română de Volei are două, respectiv  A1 și A2. Deci, din punctul meu de vedere, 
dacă vreți o  cântărire pertinentă vis-a-vis de ce înseamnă punctul de vedere al unei federații 
versus alta ar trebui să luați în calcul că una este Federația Română de Fotbal unde,  da, înalta 
performanță, probabil este Liga întâi, având în subordine încă patru-cinci ligi inferioare, și alta 
este  Federația Română de Volei, unde, așa cum am spus, există  două ligi.  
 

 
Domnul Mircea Dușa – consilier juridic Serviciul de consultanță și avizare juridică  
Așa cum am mai spus, situația este destul de simplă. Se poate face o consiliere 

metodologică strict pe domeniul volei. Noi nu ne pronunțăm în ceea ce privește astfel de 
chestiuni. Eu fiind de natură juridică, voi lua actul normativ ca atare. Nu fac o interpretare 



 
 

 

împotriva voinței care  reiese din el. În lipsă de alte prevederi, voi aplica regula generală sau cea  
care se apropie cel mai mult de noțiunea respectivă.  

Punctul dumneavoastră de vedere este foarte pertinent și vă înțeleg chiar dacă, așa cum 
am menționat anterior,  nu am fost implicat, dar din punct de vedere procedural. Din punct de 
vedere  legislativ da, se poate face o consiliere metodologică și atunci se poate spune și pentru  
segmentul volei liga a 2-a.  

Noi, acum, ca și consiliul județean, ne spunem punctul de vedere și dumneavoastră 
încercați  să ne forțați să spunem altceva. V-am spus că, din punct de vedere legal, cred că 
lucrurile s-au explicat destul de bine de colegul meu Mihai Crista și de chiar de  domnii consilieri 
județeni Ioan Sorincău și Petre Mihăieș. Toți au spus ce înseamnă sportul de înaltă performanță 
sau despre performanță.  

 
Domnul consilier județean Petre Mihăieș 
Ideea este că noi nu avem voie aici să interzicem ceva, dacă nu este dispus în mod 

concret într-un articol de lege. Dacă noi nu avem răspuns acum nu e nici o problemă. Nu toți 
avem răspunsuri ”just in time”. Mă uimesc oamenii care au, pe loc, răspunsuri la toate întrebările. 
Trebuie să le studiem.  

În schimb, problema rămâne și este deosebit de  importantă. Ce spune domnul Cătălin 
Stancu trebuie să luăm în seamă. Din acest motiv s-a făcut dezbaterea. Dacă găsim  un  articol 
de lege care interzice în mod expres și  spune că liga a 2-a nu poate fi performanță, deși eu știu 
că în liga a 2-a sunt jucători legitimați și aceasta este profesia lor. Chiar muncesc, fac 
performanță să ajungă în liga 1, la cea mai înaltă performanță.  

Deci, dacă noi vom găsi un articol de lege care interzice să facem așa ceva, atunci n-avem 
ce face. Putem doar să încercăm să schimbăm legea dar acest lucru se realizează mai greu. Așa 
că trebuie să luăm  în seamă ce spun acești oameni. 

Deci, repet, liga a 2-a  din punctul meu de vedere, este sport de performanță, nu e o joacă. 
Nu putem să-i ducem la sportul de masă și să-i punem să inventeze nu știu ce doar ca să ia bani. 
Așa că, dacă nu se interzice în mod expres, noi trebuie să luăm în calcul chestia aceasta și să 
punem în regulament.  

 
Domnul Cătălin Stancu - Team manager la CSU Politehnica Timișoara 
Vă mulțumesc foarte mult, exact asta am vrut să punctez. Nu am venit aici să forțez mâna 

nimănui. Am considerat că fiind o dezbatere publică putem să ne spunem un punct de vedere așa 
cum îl considerăm noi, iar din punctul nostru de vedere al secției de volei și nu numai ci cred că al 
tuturor sporturilor de echipă este o nevoie majoră în a ajuta sportul, în speță sportul timișorean. 
Domnul consilier Petre Mihăieș cred că a înțeles  foarte clar ceea ce ne dorim noi și nu ne-am 
gândit nici o secundă să forțăm mâna cuiva.  

 
Domnul Mircea Dușa – consilier juridic Serviciul de consultanță și avizare juridică  
Și noi am înțeles perfect punctul dumneavoastră de vedere exprimat.  Poate exprimarea n-

a fost tocmai prielnică, dar să știți că am înțeles punctul dumneavoastră de vedere. Așa cum am 
mai spus, se vor lua  în calcul toate propunerile dumneavoastră.  

 Ne vom uita în legis  și le vom analiza. Acum, pentru că sunt de natură juridică, eu doar 
am explicat  un principiu de drept,  

 
 
 



 
 

 

 
Domnul Cătălin Stancu - Team manager la CSU Politehnica Timișoara 
Este corect ce spuneți dumneavoastră și eu am încercat să înțeleg cum se clasifică  acest 

criteriu, sport de înaltă performanță pentru că și la liga două antrenamentele sunt zilnice, 
competițiile sunt în fiecare weekend, avem același medicamentație, este cam același lucru ca și 
la liga 1.  Deci,  vorbim exact de niște sportivi profesioniști care în ciuda problemelor financiare 
existente în momentul de față, își duc la bun sfârșit competiția în fiecare an.  

 
 
Domnul Mircea Dușa – consilier juridic Serviciul de consultanță și avizare juridică  
Din punctul meu de vedere, așa cum ați spus și dumneavoastră, se poate și la  liga a 2-a 

dacă vine cu o medalie, fie  pentru câștigarea unui campionat european, mondial, fie de altă 
natură . 

 
Domnul Cătălin Stancu - Team manager la CSU Politehnica Timișoara 
La baschet, chiar și barajul de promovare este considerat. Barajul de promovare din liga a 

2-a în liga 1 se premiază cu o cupă și cu medalie.  înaltă performanță.  
De fapt, noi ne-am dorit să vă aducem la cunoștință aceste aspecte și dacă există un 

cadru legislativ sau o reglementare clară a sportului de  performanță, poate găsim o soluție și 
pentru sportul de echipă. 

 
Domnul Dragoș Ciobanu – consilier superior Biroul cultură, învățământ, minorități, 

sport și culte 
Trebuie să limităm noțiunea de performanță ca și performanță. Dacă mergem mai departe, 

și o echipă de liga a 3-a respectiv CSC Dumbrăvița, în liga a 3-a a fost campioană, a promovat. 
Deci, până unde mergem cu performanța? Si ei au fost campioni.  

 
Domnul Cătălin Stancu - Team manager la CSU Politehnica Timișoara 
Acest lucru tot încerc să vă spun. Dacă Federația Română de Fotbal are șapte ligi, nu 

puteți lua și judeca cu aceeași unitate de măsură un alt sport care are două ligi.  
 
Doamna Adela Popa – șef Birou cultură, învățământ, minorități, sport și culte 
Haideți să solicităm de la Federația Română de Volei să ne spună ce înseamnă pentru ei 

cel mai înalt nivel competițional. Și cu asta am rezolvat acest subiect. Același lucru putem face și 
pentru handbal dar, cu siguranță, va fi cam același. Cel mai înalt nivel nu poate fi liga a 3-a sau a  
2-a.  

 
Domnul consilier județean Petre Mihăieș  
Haideți să găsim o regulă pe care să o aplicăm, nu să luăm particular volei, baschet, 

handbal.  
 
Doamna Adela Popa – șef Birou cultură, învățământ, minorități, sport și culte 
Domnule consilier,  regula s-a stabilit la început când am gândit ce înseamnă cel mai înalt 

nivel competițional. Domnul Tal știe foarte bine acest lucru.  Deci, discutăm de cel mai înalt nivel 
și  vă garantez că de la orice ligă cerem  acest punct de vedere vor răspunde că cel mai înalt 
nivel competițional este liga 1.  

 



 
 

 

Domnul consilier județean Ioan Sorincău 
În acest fel nu vom putea niciodată sprijini o echipă care vrea să promoveze. Deci, la 

nivelul județului nostru, că vorbim acum de subvenții de la bugetul județului,  la nivelul nostru 
înaltă performanță unde  la fotbal  avem trei echipe în liga a 2-a și se chinuie toate trei. Aceasta 
este  cel  mai înalt nivel de performanță și nu vorbim la nivel național. Din păcate la volei avem 
doar echipa de la Lugoj, care este puțin peste dumneavoastră.  

Trebuie să gândim ceva pentru județul nostru, pentru sprijinirea sportului. Aici discutăm de 
performanță, și ca să putem să avansăm trebuie să sprijinim  sportul de la nivelele inferioare și să 
avem o piramidă. Nu poți să ai doar vârful piramidei, trebuie să ai o bază, iar  dacă nu sprijinim 
baza se prăbușește și vârful și rămânem doar cu bennere.  Dacă ieșiți din Pasajul Jiu vedeți un 
benner  mare cu campioanele noastre olimpice la canotaj, însă în acest moment, pe Bega vedem 
doar  lebede de plastic, hidrobiciclete și alte tâmpenii. 

 
Domnul consilier județean Petre Mihăieș 
Eu cred că problema ridicată de colegul meu, domnul Sorincău, chiar vine ca un argument 

suplimentar pentru ce spun domnii care au solicitat această dezbatere. Repet, cea mai mare 
parte a finanțării vine de la federație, nu la Consiliul Județean Timiș. Noi, ca și consilieri județeni, 
ce ne propunem să facem? Să rămânem veșnic în liga a 2-a doar pentru că nu suntem în liga 
întâi?  

Noi dăm doar o parte din bani și, cel puțin din punctul meu de vedere, ar trebui să luăm în 
calcul acest lucru, și anume ca și județul Timiș să înceapă să aibă echipe la cel mai înalt nivel de 
performanță. La noi acum cea mai înaltă performantă, de exemplu la volei, este liga a 2-a. Să știți 
că am aflat și de  performanța de la Lugoj sâmbătă a fost meciul echipei de volei și s-a obținut 
calificarea în finală. Însă, ce ne propunem noi, ca și consilieri județeni, este să ridicăm nivelul de 
performanță, pentru că noi dăm doar o parte din finanțare și nu tot. Nu putem aștepta, până când, 
nu știm de unde, se va naște o ligă întâi la clubul din CSU Politehnica Timișoara.  

Da, deci  trebuie să  avem evidență ce vrem noi să finanțăm. Ce a spus domnul Sorincău 
mi se pare corect. Vrem să rămânem mereu la nivelul acesta numai pentru că există un articol de 
lege care interzice acest lucru și despre care eu nu am cunoștință.  Deci, vă repet, eu nu știu de 
nici un articol de lege care interzice și, din punctul meu de vedere, ce nu este interzis, trebuie să 
fie permis. 

 
Domnul consilier județean Ioan Sorincău 
Vă promit că am să studiez toată legislația. Nu am făcut-o până acum, dar o voi studia și 

sper să găsim o posibilitate să vă putem sprijini.   
Personal acest lucru vi-l pot promite și sunt convins că atât domnul Mircea Dușa, cât și 

domnul Mihai Crista, dar și toți colegii mei vor face același lucru pentru că ne dorim să avem 
sport.  

Ne plângem că n-avem sală, n-avem patinoar, n-avem stadion, n-avem, nu mai avem 
nimic aproape. Să știți că și eu, la viața mea am jucat în liga a 2-a în divizia pe la rugby, dar eram 
sprijiniți și  primeam cam aceleași drepturi pe care le primeau cei de la universitatea care erau 
campioni naționali.  

 
Domnul Doru Costică – director Clubul Universitatea de Vest Timișoara 
Acesta este un punct pe care l-am transmis în scris argumentat. De fapt o recomandare de 

a sprijini liga a 2-a și drumul spre performanță în general.  
 



 
 

 

Să înțeleg că dacă  există posibilitatea în Ordinul 664/2018 să fie finanțată și liga a 2-a 
aceasta va fi  luată în considerare?  Pentru că în acest ordin nu e prevăzut cel mai înalt nivel pe 
de performanță este prevăzut sport de performanță. Deci, dacă există posibilitatea să fie finanțată 
Liga a 2-a prin acest ordin să înțeleg că va fi luată în considerare și va fi prezent în regulament? 

 
Doamna Adela Popa – șef Birou cultură, învățământ, minorități, sport și culte  
Vom analiza această posibilitate, dar deocamdată, ceea ce ne propuneți dumneavoastră, 

conform legislației, este doar o  recomandare. O să analizăm și am să vă răspund punctual.  
 
Domnul Adrian Tal – director CSU Politehnica Timișoara 
Referitor la  punctul 7, participarea în prima divizie, liga  campionatului național, Cupa 

României, campionat și cupe mondiale, europene, jocuri olimpice locuri 1-2-3, titluri de campion 
etc., iar la 7.1 – jocuri olimpice, titlu de campion. Ce înțelegeți prin jocuri olimpice, titlu de 
campion? Jocurile olimpice nu este an olimpic. De ce ați băgat acest subpunct? 

 
Domnul consilier județean Ioan Sorincău 
Deci un campion olimpic până la următoarea ediție a Jocurilor Olimpice este tot campion 

olimpic.  
 
Domnul Adrian Tal – director CSU Politehnica Timișoara 
Domnule Dragoș Ciobanu ne puteți spune dacă titluri de campioni înseamnă numai 

campioni?  
 
Domnul Dragoș Ciobanu – consilier superior Biroul de cultură, învățământ, 

minorități, sport și culte  
Pentru campioni mondiali, europeni, naționali se face o diferențiere care este foarte clară 

în funcție locul pe podium obținut. Un punctaj superior pentru performanță,  prezență la 
campionatele mondiale, europene, olimpice. 

Din punct de vedere al performanței nu puteam să facem o diferență foarte mare între un 
campion mondial și un campion olimpic. În esență este tot un campion.  

 
Domnul Adrian Tal – director CSU Politehnica Timișoara 
Am înțeles. Pe criteriul 7 putem obține 20 de puncte.  
 
Domnul Dragoș Ciobanu – consilier superior Biroul de cultură, învățământ, 

minorități, sport și culte 
Este specificat că se pot cumula. Este foarte transparent.  
 
Domnul Adrian Tal – director CSU Politehnica Timișoara 
Bun aici putem lua 20 de puncte că se poate obține locul 1, 2 sau 3 la naționale. 
 
Domnul consilier județean Vlad Șendroiu  
Dacă îmi permiteți am să vă rog să ne explicați puțin mai clar pentru că din criterii nu se 

prea înțelege. Deci, dacă avem un campion olimpic  cu locul 1 cele 5  puncte plus cele 15 se 
adună și dă 20. Aceasta este maxim? 



 
 

 

Îmi amintesc că am discutat și am înțeles că se cumulează, nu se adună dacă ai un loc 1, 
loc 2 și un loc 3. Și atunci la nivel național, maximul de puncte pe care îl poți lua înseamnă să 
participi în Cupa României, în campionat cu locul întâi, cu 15 puncte? 

 
Domnul Adrian Tal – director CSU Politehnica Timișoara 
Deci, la criteriul 7.4, Cupa României, campionat național - 10 puncte. Apoi mai iei în locul 

unu 15 puncte, mai e un loc doi, trei puncte, încă ai 18 puncte și mai ai un loc trei, ai 19 puncte și 
pentru  participarea la mondiale,  înseamnă că ai 24 sau doar 20 de puncte? 
 

 
Domnul consilier județean Vlad Șendroiu  
Acesta a fost motivul pentru care am întrebat și eu dacă în loc să le grupezi nu se pot 

cumula. Puteți să ne explicați, vă rog, dacă avem  locul 1 și locul 2 și locul 3, dacă se adună? 
 
Domnul Dragoș Ciobanu – consilier superior Biroul de cultură  
Nu. Se punctează doar cea mai mare performanță. Asta este diferența față de a anul 

trecut.  Ești campion olimpic ai 15. Se pierde punctaj la național și obții punctaj la cea mai înaltă 
performanță. 

 
Domnul Adrian Tal – director CSU Politehnica Timișoara 
Și tot 20 de puncte pot să fac.  
 
Domnul Dragoș Ciobanu – consilier superior Biroul de cultură, învățământ, 

minorități, sport și culte 
O acțiune pe ramură sportivă se punctează o singură dată.   
 
Domnul consilier județean Petre Mihăieș  
O scurtă intervenție, dacă îmi permiteți.  
Domnul Adrian Tal a ridicat aici o problemă corectă. Adică ce considerăm noi campionul 

olimpic sau național. Eu m-aș bucura dacă ar veni 10 cluburi să ne ceară finanțare  pentru că au  
10 campioni olimpici. Mi-aș dori foarte mult să se întâmple acest lucru.  

Deci, luând în considerare faptul că un titlu de campion olimpic este cel pe care l-a obținut 
și e valabil patru ani de zile, pentru că omul ăla trebuie să se antreneze ca să mai meargă la 
următoarea olimpiadă, la campionatul național, dacă e din an în an la fel și așa mai departe. 
Adică, aici nu cred că sunt dubii din acest punct  de vedere și m-aș bucura să fie foarte mulți cum 
spuneți dumneavoastră, care fac ușor 100 de puncte. Înseamnă că am relansat puțin sportul, 
care e cam jos acum. 

 
Domnul Levente Balint – Ripensia Timișoara 
Reprezint o asociație de drept privat Ripensia Timișoara și aș vrea să îmi spuneți daca se 

va ține o dezbatere legată și de susținerea cluburilor private. A existat o solicitare în acest sens? 
 
Domnul consilier județean Ioan Sorincău 
Nu a existat o solicitare pentru organizarea unei astfel de dezbateri. Problemele sunt cam 

același.  
 
 



 
 

 

Domnul Levente Balint – Ripensia Timișoara 
Mulțumesc. Oricum doar am întrebat. Am venit să particip la această dezbatere pentru că 

este vorba despre principii și criterii asemănătoare.   
Dacă tot s-a ridicat o discuție legată de definirea sportului de performanță, aici intră și 

performanța la nivel de tineret? Adică, de exemplu, să spunem că, echipa Poli Timișoara, devine 
campioană națională de tineret. La fotbal, să spunem, este considerată o performanță de nivel 
înalt sau nu, la  tineret mă refer. Performanța se referă strict la seniori? 

 
Domnul consilier județean Petre Mihăieș 
Nu, performanța este peste tot.  
Din câte am înțeles dumneavoastră sunteți de la un club privat. Mă bucur foarte mult că 

sunteți prezent la această dezbatere cu toate că se fac lucruri asemănătoare.  
Chiar dacă sunteți de la un club privat, vă rog să ridicați orice problemă doriți pentru că 

există finanțări  și pe această direcție.  
 
 
Domnul Levente Balint – Ripensia Timișoara 
Știu și așteptăm să vedem unde putem accesa. Mulțumesc frumos pentru atenție.  
 
Domnul Reclaru Lucian – director Club Sportiv Municipal Timișoara   
În primul rând, vrem să vă anunțăm că am obținut organizarea Campionatului European 

Under-23 de volei pe nisip (beach voley).   Am găsit în ghidul de finanțare programul întreținere a 
funcțională și dezvoltare a bazei materiale sportive și vroiam să vă întrebăm despre ce e vorba, 
să știm și noi.  

 
Doamna Simona Ceaușescu – consilier superior Direcția Buget-Fianțe 
Nu putem finanța baze materiale. 
 
Domnul Reclaru Lucian – director Club Sportiv Municipal Timișoara   
Și atunci de ce există acest lucru prevăzut în ghid? Ne-ați dat speranțe și ne-ar fi ajutat 

foarte mult mai ales că  organizăm un campionat de asemenea anvergură.  
 
Domnul Dragoș Ciobanu – consilier superior Birou de cultură, învățământ, 

minorități, sport și culte 
Nu putem finanța baze materiale. Este un extras din lege care trebuia să se pună  în  toate 

programele, dar pe infrastructură nu sunt eligibile la finanțare.  
 
Domnul Reclaru Lucian – director Club Sportiv Municipal Timișoara   
În acest caz cu siguranță vom avea, probabil, două proiecte din partea clubului nostru 

pentru că este un campionat european de mare anvergură.  
 
Doamna Simona Ceaușescu – consilier superior Direcția Buget-Fianțe 
Depuneți un singur proiect cu acțiunile  pe care le aveți. Puneți campionatul european în 

care dumneavoastră sunteți organizator.  Nu e nici o problemă.  
 
Domnul Reclaru Lucian – director Club Sportiv Municipal Timișoara   
Mulțumesc.  



 
 

 

Un alt punct pe care doresc să-l supun atenției dumneavoastră, pentru că văd că anul 
acesta a dispărut din ghid, este cel referitor la  acordarea unui avans în desfășurarea acestor 
proiecte. Consider că ar fi un sprijin extraordinar dacă am avea un start, o pornire. Nu toate 
cluburile sunt bogate, și nu toate cluburile au  banii aceștia pe care chiar îi obțin prin proiectele 
care le fac. E destul de dificil să pornești, la drum, având în vedere că  ultimii ani au fost tot mai 
grei pentru finanțarea sportului  la toate nivelurile, fie ele cluburi școlare, municipale sau 
universitar . 

Rugămintea noastră este, dacă s-ar putea, să găsiți o soluție pentru a ne  sprijini cu un 
avans. Acesta ar fi minunat.  

 
Doamna Simona Ceaușescu – consilier superior Direcția Buget-Fianțe 
Și acum aveți  posibilitatea să luați un avans în anumite condiții. Da, există și în acest 

moment  posibilitatea să luați un avans, la fel cum și anul trecut ați avut această posibilitate, dar 
trebuie respectate și îndeplinite anumite condiții.  
 

Domnul Reclaru Lucian – director Club Sportiv Municipal Timișoara   
Am găsit, în legea care face referire la acordarea avansurilor, că  instituțiile publice nu sunt 

obligate să aducă acele acte doveditoare pe care dumneavoastră le menționați ulterior. În acest 
regulament faceți referire la o lege, cred că Legea 264, unde, dacă citiți textul legii respective, la 
un moment dat, scrie că instituțiile publice nu sunt obligate.  

 
Doamna Simona Ceaușescu – consilier superior Direcția Buget-Fianțe 
Și dacă dumneavoastră citiți anexele la legea respectivă, scrie unde se încadrează fiecare 

categorie de avans, care sunt avansurile care pot fi solicitate și care sunt formele în care se dau. 
Noi suntem finanțatori și acestea asta e condiția, respectiv,  dumneavoastră trebuie să faceți  
dovadă pentru avansul pe care îl luați având o garanție, o  scrisoare de garanție bancară sau o  
poliță de asigurare.  

 
Domnul Reclaru Lucian – director Club Sportiv Municipal Timișoara   
Da, dar fiind instituție publică noi nu putem obține o garanție sau  o scrisoare bancară. 

Consideră că cea mai bună garanție este faptul că putem prezenta un extras de cont de la noi, un  
buget aprobat care poate dovedi că putem susține acest proiect. 

 
Doamna Simona Ceaușescu – consilier superior Direcția Buget-Fianțe 
Nu cred că este posibil așa ceva. 
 
Domnul Reclaru Lucian – director Club Sportiv Municipal Timișoara   
De aceea vă rog pe dumneavoastră să încercați să lămuriți acest lucru. Dacă s-ar găsi o 

posibilitate de a ne sprijini în acest sens acest lucru ne-ar ajuta foarte mult să demarăm acțiunea.  
 
Doamna Simona Ceaușescu – consilier superior Direcția Buget-Fianțe 
Nu se pune problema ca noi, Consiliul Județean Timiș, să nu înțelegem acest lucru, însă 

noi nu suntem direct finanțatorii dumneavoastră. Ceea ce nu se înțelege este că noi dăm 
subvenții și nu finanțăm. Dumneavoastră sunteți finanțați direct de către minister. Deci,  ministerul 
trebuie să vă aloce acel avans și dumneavoastră trebuie să aveți banii prevăzuți în buget și 
pentru cofinanțare. Nu puteți veni la  finanțare dacă nu aveți cofinanțarea. 

 



 
 

 

Domnul Reclaru Lucian – director Club Sportiv Municipal Timișoara   
Deci,  acei 10% pentru cofinanțare îi avem dar nu avem  finanțarea, iar ca să pot demara 

acest proiect am nevoie de bani. De la minister primim, ni se alocă în buget. pentru că eu ca să 
pornesc proiectul ăsta îmi trebuie niște bani și de la minister primim și ni se aprobă în buget. 
Avem un buget aprobat exact pe niște acțiuni. La dumneavoastră facem alte acțiuni sportive aici 
în județ  și atunci ar trebui să iau banii de la acțiunile pe care le-am prevăzute în calendar.  

 
Doamna Simona Ceaușescu – consilier superior Direcția Buget-Fianțe 
Cu tot respectul, vă atrag atenția că pentru toate acțiunile pe care le aveți trebuie să aveți 

bani prevăzuți bani în buget, atât pentru cele pe care le organizați cu programul nostru, cât și 
pentru celelalte, pentru că sunteți finanțați direct de la minister.  

 
Domnul Reclaru Lucian – director Club Sportiv Municipal Timișoara   
Dacă  aș avea acești banii nu aș mai depune pentru proiecte. 

 
Doamna Simona Ceaușescu – consilier superior Direcția Buget-Fianțe 
Trebuie să solicitați finanțatorului dumneavoastră acest acești bani.  
 
Domnul Reclaru Lucian – director Club Sportiv Municipal Timișoara   
Și dacă finanțatorul nu ne acordă acești bani, ce facem? Nu mai participăm.  
 
Domnul consilier județean Petre Mihăieș 
Haideți să fim puțin înțelegători. Problema pe care o ridică dânsul e reală, pentru că, în 

fond, nu mai trebuie să facem disjuncția această categorică. Dacă finanțatorul este ministerul, noi 
ce suntem? Orice proiect are o finanțare, pentru  care vin bani de la minister, de la consiliul 
județean sau poate găsesc niște sponsori. Din punctul meu de vedere, dacă legea ne permite, eu 
cred că am putea să  ne gândim la posibilitatea de a-i ajuta cu acest avans, că  în definitiv ei 
trebuie să-i justifice că-i folosesc ca avans și nu că îi duc acasă.  

Domnia sa dorește să dezvolte ceva și dacă spuneți că și acum există această posibilitate 
pe care ați și menționat-o anterior haideți să depășim  momentul. 

 
Domnul Reclaru Lucian – director Club Sportiv Municipal Timișoara   
Trebuie  să înțelegem că o instituție publică nu o să primească niciodată o scrisoare de 

garanție bancară. Nu există așa ceva la stat, poate la privat.  
 
Domnul consilier județean Petre Mihăieș 
Eu nu vreau să spun aici că le cunosc pe toate.  Sunt convins că doamna Ceaușescu 

cunoaște foarte bine regulile financiare, Cei de la juridic le cunosc foarte bine pe cele juridice,  
dar ca principiu, noi trebuie să-i ajutăm inclusiv prin realizarea acestei posibilități despre care 
domnul Reclaru a amintit și rămâne ca împreună cu departamentul financiar și departamentul 
juridic să găsim o soluție pe care să o comunicăm tuturor celor care  sunt prezenți la această 
dezbatere.  

 
Domnul Reclaru Lucian – director Club Sportiv Municipal Timișoara   
Un ultim punct pe care doresc să-l aduc în atenția dumneavoastră este legat de acțiunile 

pe care le facem la club. Noi, ca și club sportiv municipal, prin lege, avem voie să organizăm 
competiții proprii, locale sau județene, depinde de anvergura pe care o stabilește conducerea 



 
 

 

clubului și în ghid se  specifică că ”pentru o competiție organizată pe o perioadă stabilită, printr-un 
regulament înscris în calendarul asociației județene pe ramură de sport sau în calendarul 
Federației Române pe ramură de sport.” Ce înseamnă acest lucru?  

Clubul nostru are 13 ramuri sportive și nu toate ramurile sportive, fie ele olimpice, au 
asociație județeană. Deci, dacă eu fac o competiție interjudețeană la una din ramurile care nu are 
asociație sportivă în județ, eu nu pot să decontez acțiunea respectivă pentru că nu este în 
calendarul asociației. 

 De calendarul federației nu mai discutăm, pentru că acolo nu se vor regăsi niciodată 
competițiile locale. Este clar acest lucru, iese din discuție, și atunci nu ar fi  corect față de ramurile 
care au asociație și ramurile care n-au asociație. Ramurile care n-au asociație nu vor putea ține 
vreodată competiție județeană din bani județeni, chiar dacă este ramură olimpică. 

Propunerea noastră este să dispară această chestiune cu  asociațiile județene pe ramuri 
de sport. 
 

Doamna Simona Ceaușescu – consilier superior Direcția Buget-Fianțe 
Dacă vă referiți la sportul de performanță, sunteți sub o federație și  legea spune că orice 

competiție trebuie să fie înscrisă în calendarul competițional.  
 
Domnul Reclaru Lucian – director Club Sportiv Municipal Timișoara   
În care lege? Eu am tot căutat și nu am găsit.  Ideea este că în legea sportului se spune 

că, cluburile sportive din subordinea Ministerului Sportului pot să organizeze competiții proprii. 
Această competiție proprie poate să se regăsească în calendarul asociației județene, dacă există, 
dar dacă nu există trei cluburi, care au aceeași ramură de sport în județ nu se poate face 
asociație. 

De exemplu, la haltere, este  secția de haltere pe care am înființat-o acum doi ani și deja  
anul trecut am avut rezultate la campionatele naționale, avem vice-campioni și sunt  mulți copii 
acolo. Mai există încă o secție de haltere la un club privat în oraș și pentru  că nu sunt trei  secții 
nu se poate face asociație, dar, cu toate aceste competițiile se țin. Sportivii mei participă la 
campionatele naționale. Eu nu pot să fac aici o competiție locală pe care să o  susțin cu bani de 
la consiliul județean, pentru că nu există asociații și nu pot să pun în calendar. Calendarul  
federației sportive naționale respective nu o să prevadă niciodată competițiile noastre locale. 

Deci, și în acest caz ar trebui să găsim o variantă  
 
Domnul Mircea Dușa – consilier juridic Serviciul de consultanță și avizare juridică 
Cu siguranță recomandarea  dumneavoastră o vom lua în calcul 
Dar, ca să punctez un aspect juridic, trebuie să vă spun că regulamentele, în sine, sunt 

transpunerea unor acte normative și a unor prevederi legale. Deci, nu noi inventăm acele clauze 
sau reguli. Ceea ce se regăsește într-un regulament vine de mai sus și nu de la consiliul 
județean. 

Dimpotrivă, așa cum spunea domnul Sorincău și domnul Mihăieș, suntem aici ca să 
subvenționăm, să vă susținem și nu avem niciun interes să vă punem bețe în roate. Pe de altă 
parte,  nici nu putem să eliminăm ceea ce ni se impune printr-un act normativ. Actul normativ nu 
este dictat de Consiliul Județean Timiș, ci este de un forum superior nouă. Noi doar transpunem 
în regulament.  

Am luat act de ceea ce dumneavoastră susțineți și de aceste impedimente. În ceea ce vă 
privește, vom încerca să identificăm o soluție, în măsura în care avem temeiuri și prevederi 
legale.  



 
 

 

 
Domnul consilier județean Petre Mihăieș 
Domnule Reclaru am înțeles foarte bine ceea ce dumneavoastră susțineți. Nu avem 

asociație la nivel județean pentru competițiile locale pe care vrem să le facem cu clubul de haltere 
sau cu  ramura aceasta de haltere și nici nu  vă puteți încadra nici la nivel național, că acolo au. 
Deci la nivel național nu puteți intra acolo că intrați în calendarul lor. 

 
Domnul Reclaru Lucian – director Club Sportiv Municipal Timișoara   
Nu putem intra în calendarul național. Calendarul național e calendar național și cuprinde 

campionatele naționale și cupele României.  
 
Domnul consilier județean Petre Mihăieș 
Am înțeles care este problema. Neavând asociație la nivel județean, nu puteți să intra pe o 

finanțare și, dacă se poate, doriți să găsim o soluție în acest sens.  
Rămâne de văzut și colegii de la consiliul județean o să studieze să vedem dacă din 

subvenția noastră putem să intrăm și pe acest capitol. Eu sincer vă felicit auzind că ați înființat o 
ramură sportivă de haltere care după numai un an are deja vicecampioni naționali la acest sport.  
Păcat că nu e popularizat mai mult.  

 
Domnul Costică Doru – director Clubul Sportiv Universitatea de Vest Timișoara  
Toate recomandările le-am transmis în scris.  
Înainte de a vă prezenta punctul nostru de vedere și recomandările noastre, doresc să vă 

adresez mulțumiri sincere atât pentru sprijinul acordat clubului nostru cât și  celorlalte cluburi din 
județ.  Astăzi doresc să aduc în atenția dumneavoastră mai multe puncte. Încerc să le prezint pe 
scurt.  

 O primă recomandare  este că ne dorim să găsiți și alte modalități prin care finanțarea sau 
subvenția  pe care o primim să nu fie considerată  ajutor de stat. Așa cum este ghidul privind 
incidența legislației de ajutor de stat asupra finanțării activităților sportive, emis de Consiliul 
Concurenței, există mai multe reglementări decât cele două care sunt acum prezente în ghid, și 
mă refer la  finanțarea sportului de masă, a sportului amator, a cluburilor de juniori, cadeți sau 
tineret a căror activitate nu este considerată economică sau finanțarea cluburilor care desfășoară, 
în principal activități neeconomice, dacă activitățile economice prestate nu depășesc 20% din 
totalul activității desfășurate anual. De asemenea, mai  niște recomandări date de Consiliul 
Concurenței, ca subvenția,  respectiv finanțarea, să nu să nu fie considerat ajutor de stat.  

În același timp, noi considerăm că finanțarea are impact local și, în consecință, nu are 
niciun efect asupra schimburilor comerciale dintre statele membre, așa cum este menționat în 
acest ghidul Consiliului Concurenței. Nu participăm în competiții profesioniste internaționale. 
Singura competiție profesionistă este organizată de Federația Română de Fotbal, la care 
cluburile de drept public, pentru care este  organizată această dezbatere republică, nu au drept 
de participare. Deci, nu avem cum să participăm în astfel de competiții și astfel  nu este îndeplinit 
acest punct din incidența  ajutorului de stat. Sportivii noștri nu dețin licență de sportivi 
profesioniști, astfel  nu poate fi vorba de sport profesionist în temeiul  Legii sportului nr. 69/2000. 

În Ordinul 664/06.09.2018 se prevede, inclusiv, finanțarea de activități economice și 
permite, inclusiv, efectuarea de cheltuieli privind contractele de activitate sportivă, ceea ce nu se 
regăsește în ghidul, în regulamentul, consiliului județean. 

Ținând cont de toate aceste precizări, solicităm să se elimine această prevedere pentru că 
nu se aplică pentru cluburile sportive de drept public. 



 
 

 

 În cazul în care se menține această prevedere se poate adăuga recomandarea noastră 
prin care ne dorim să fie enumerate  activitățile economice ca solicitanții să poată vedea dacă 
sunt eligibili sau nu sunt eligibili pentru ceea ce propun  spre finanțare și adăugarea unui punct c) 
în capitolul 1 - finanțarea cluburilor care desfășoară și activității economice dacă nu participă și 
nu au potențialul de a participa la competiții profesioniste internaționale, nu efectuează transferuri 
internaționale de jucători care implică plata unei sume către clubul sportiv la care a activat până 
la acel moment jucătorul ce face obiectul transferului și nu realizează venituri din vânzări 
internaționale din  drepturi de difuzare a evenimentelor sportive.  Deci,  este un punct preluat din 
ghidul Consiliului  Concurenței.  

Referitor la Capitolul 3 -  procedura de depunere  a programelor sportive   este o 
neconcordanță de regulament de a depune digital și pe stick.  

Pentru Capitolul 4 - procedura de selecție a proiectelor - la comisia de evaluare și 
selecția programelor sportive, aliniatul 13,   solicităm un algoritm transparent prin care propunerile  
de finanțare, care au fost evaluate cu un punctaj mai mare, să fie recompensate cu un procent de 
finanțare mai mare sau asemănător cu alte propuneri de finanțare cu punctaj similar. 

Așa cum spunea și domnul consilier Sorincău, că fie primele să fie finanțate integral, fie să 
existe un algoritm transparent prin care propunerile să fie finanțate proporțional sau cum se 
decide nivelul comisiei. 

Pentru Capitolul 5-  procedura privind derularea contractului de finanțare -  solicităm ca 
beneficiarul să poată decide la depunerea programului ce cheltuieli reprezintă cofinanțarea 
acestora, indiferent dacă pentru aceste cheltuieli există și finanțare din partea consiliului județean 
sau nu, așa cum se întâmplă, de exemplu la cultură.  

De asemenea, legea permite să fie evaluate și să intre, inclusiv, la cofinanțare contractele 
de voluntariat din activitățile de voluntariat,  referindu-ne la salariu minim brut și la contractele de 
voluntariat pe care le avem în desfășurare. 
           La Capitolul 6 -  procedura de decontare, modalități de decont -  a fost deja discutată. 
Pentru a sprijini promovarea în prima ligă pentru sporturile de echipă, propunem să fie finanțat și 
eșalonul doi.  

Acest lucru a fost intens dezbătut. Noi luptăm pentru promovarea în divizia 1 la volei 
masculin. Suntem pe locul 1 în Divizia A2, Seria vest și vom merge la barajul de promovare care 
se va desfășura la  finalul lunii.  

Referitor la Anexa 7, solicităm  ca această anexă să fie completată o singură dată pentru 
tot programul, nu pentru fiecare acțiune în parte, pentru că este o informație care se repetă la 
fiecare acțiune.  

Referitor la anexa 10, având în vedere recomandarea din prima intervenție  referitor la 
ghidul privind incidența legislației de ajutor de stat asupra finanțării activităților sportive,  
propunem să se renunțe la aceasta dacă se decide că noi nu intrăm ca și club de drept public, în 
acest caz.  De asemenea,  solicităm  completarea ghidului cu un model standard de buget, cu 
exemple de linii și capitole bugetare, ca să ne ajute pe noi ca solicitanți. Acest lucru se  întâmplă 
mult mai clar, dacă este să facem o comparație, de exemplu la cultură, unde există exemple 
pentru fiecare.  

 
Doamna Simona Ceaușescu – consilier superior Direcția Buget-Finanțe 
Dar, acest lucru este și acum. Nu se poate face o comparație cu ghidul pe cultură pentru 

că acesta este pe altă legislație. Legislația este total diferită.  
 
 



 
 

 

Doamna consilier județean Mihaela Calescu 
Vă rog să-l lăsați pe domnul Doru Costică să termine intervenția sa și apoi rog  aparatul de 

specialitate să-i răspundă punctual pe fiecare propunere formulată, după care, domnii consilieri 
județeni pot să intervină dacă consideră că mai este ceva ce trebuie adăugat.  În caz contrar nu 
reușim să depășim momentul și ședința va dura foarte mult.  

 
Domnul Costică Doru – director Clubul Sportiv Universitatea de Vest Timișoara  
Mulțumesc.  
În continuare, solicităm dacă se poate, o modalitate de a completa lista de participanți în 

proiect sau program în cazul transferurilor de sportivi. Începem anul cu niște sportivi și putem să 
facem transfer  fie pe parcursul anului, fie la schimbarea de sezon competițional, așa cum e 
normal. Noi depunem acum în aprilie proiectul, dar în septembrie începe alt sezon competițional, 
de exemplu, la jocuri de echipă sau  federațiile permit transferul sportivilor și în timpul anului 
calendaristic. 

De asemenea, ne-ar  ajuta dacă am găsi o modalitate să depunem proiect și dacă  
calendarul nu e definitivat de către federația respectivă de specialitate, pentru că vorbim de 
calendare care încă n-au fost votate și  suntem la cel mai înalt nivel competițional.  

De asemenea la ghidul propus spre dezbatere, punctajul pentru sportivi legitimați este luat 
în considerare pentru sportivii legitimați la clubul care aplică sau toți sportivii legitimați care pot 
participa la o acțiune. De exemplu, dacă organizez o competiție sportivă la care participă 300 de 
sportivi, dintre care 15 sunt sportivii mei. Toți sunt legitimați. Care sportivi sunt luați în considerare 
la evaluarea proiectului?  

 
Doamna Simona Ceaușescu – consilier superior Direcția Buget-Finanțe 
Despre activitatea economică s-a mai discutat. Colegii mei vor analiza posibilitatea dacă 

există sau nu sau doar menționăm pur și simplu, pentru că fiind instituție publică, specificăm în 
ghid. Colegii de la juridic vor analiza posibilitatea dacă există sau nu.  

 
 Domnul Mircea Dușa – consilier superior Serviciul de consultanță și avizare juridică 

Îmi cer scuze la colega mea, dar cu permisiunea domniei sale, doresc să fac să o scurtă 
intervenție. 

Într-adevăr, dumneavoastră punctați foarte bine, doar că ceea ce vreau eu să subliniez 
este că nu putem să extragem din lege doar ce ne place nouă și să aplicăm în mod similar la un 
alt domeniu de interes pentru noi. Deci, vis-a-vis de procente, dacă ele sunt stabilite într-un fel 
sau altul într-un alt act normativ, care nu-mi este la îndemână, repet, probabil s-a purtat o 
corespondență anterioară. Există o documentație pe care colegul meu Mihai, când a elaborat și a 
gândit  aceste ghiduri, a avut-o în vedere ca și procente. Cu tot respectul, nu noi le impunem 20% 
sau 10% sau cofinanțare sau ceea ce mai spuneați dumneavoastră. Asta este pe de o parte. 

Pe de altă parte, unele aspecte pe care le-ați  subliniat dumneavoastră  cred că au fost  
clarificate în cadrul discuțiilor anterioare. Nu mai este cazul să le reluăm din nou pentru că ar 
însemna să reținem, în mod nejustificat, pe ceilalți participanți la dezbatere.  

Ceea ce pot eu să vă spun  este că o să le luăm în calcul. Le vom analiza și în măsura în 
care, fără ca să intru într-o polemică pe temeiuri legale, că fiecare, repet, eu poate juridic privesc 
lucrurile altfel, dumneavoastră le priviți altfel. Ceea ce spunea și domnul Sorincău,  și cu care 
sunt de acord, necondiționat, este că suntem aici să vă sprijinim cu diferențele legale.  



 
 

 

Evident, vom avea în vedere tot materialul, sunt binevenite aceste propuneri, le vom 
analiza, cu mențiunea că nu putem extrage ceva ce ne place de undeva să punem în partea 
cealaltă și să spunem că așa se poate.  

 
Domnul Costică Doru – director Clubul Sportiv Universitatea de Vest Timișoara  
Referitor la cei 20% activități neeconomice, recomandarea noastră era de a veni în 

sprijinul entităților care chiar își doresc să facă în altă performanță, deoarece ghidul acesta al 
Consiliului Concurenței consideră că, contractele de activitate sportivă, adică modalitatea prin 
care legiuitorul, statul român a găsit-o spre a sprijini sportul de performanță, a sprijini sportivii de 
performanță și ai putea să-i plătim pentru activitate pe care o depun.  

Deci, Consiliul Concurenței susține că această aceste contracte reprezintă activitate 
economică, dar altele nu. În Ghidul respectiv există și alte modalități prin care această subvenție, 
această finanțare de la Consiliul Județean Timiș poate  să  ocolească sintagma ”de ajutor de stat” 
pentru că de aceea este 20%. Din  această cauză a fost  introdus acest punct din Capitolul 1 în  
regulamentul de finanțare.  

Prin urmare, în ghidul emis în anul 2020 de către Consiliul Concurenței, există și alte 
modalități prin care se poate evita ca finanțarea să fie văzută ”ca ajutor de stat”. Acest lucru îl 
propunem, pe lângă faptul că noi suntem cluburi  de drept public și nu ar trebui să intrăm deloc în 
această sesiune. 

Acesta a fost motivul pentru care am propus să existe o dezbatere publică și de aceea v-
am transmis în scris punctul nostru de vedere. Ne dorim să primim  un punct de vedere în scris, 
argumentat legal pe legea care este în vigoare. 

 
Doamna Simona Ceaușescu – consilier superior Direcția Buget-Finanțe 
Așa cum am mai spus, o să se ia considerare să vedem dacă există sau nu o posibilitate. 
 
Domnul Costică Doru – director Clubul Sportiv Universitatea de Vest Timișoara  
Noi suntem cluburi care vrem să facem performanță și e foarte ușor să ajungi la peste 20% 

din contractele de activitate sportivă, pentru că pe sportivi nu putem să-i ținem pe 600 lei, cât este  
indemnizația. Suntem cluburi care avem multe secții sportive. La UVT Timișoara sunt 12 secții 
sportive și CSU Politehnica Timișoara are la fel. Avem foarte multe secții sportive și  ar trebui la 
un moment, dacă și consiliul județean dorește, să facem înaltă performanță,  
cu contracte de activitate sportivă. 

Dacă noi promovăm în prima ligă, cu siguranță nu putem să ținem niște sportivi pe 600 lei 
cazare și masă.  

 
Doamna Simona Ceaușescu – consilier superior Direcția Buget-Finanțe 
Da, dar v-am mai spus că dumneavoastră sunteți finanțat și nu cred că este pentru 

activitatea sportivă 20%. 
 
Domnul Costică Doru – director Clubul Sportiv Universitatea de Vest Timișoara  
De exemplu, Anexa 10 face referire la întreg clubul care nu are contracte de activitate 

sportivă. În cazul în care rămâne această prevedere, poate să fie secția care se depune spre 
finanțare, să nu aibă contracte de activitate sportivă pentru sportiv, pentru că din nou vorbim de 
sporturi diferite. Da,  știm că nu suntem eligibili cu respectiva secție și nu mai venim spre 
finanțare dacă vreau să aduc campion olimpic, așa cum se punctează cel mai bine, acel campion 
olimpic nu o să vină pentru 600 lei.  



 
 

 

 
Doamna Simona Ceaușescu – consilier superior Direcția Buget-Finanțe 
Trebuie să înțelegeți că, clubul nu este înregistrat separat. Dumneavoastră aveți un singur 

cod fiscal. Nu există secția de la clubul dumneavoastră să putem să facem distincția.  
 
Domnul Costică Doru – director Clubul Sportiv Universitatea de Vest Timișoara  
Declarația notarială prevede toate conturile. Totul este defalcat că să puteți vedea, separat 

veniturile, așa cum prevede ghidul respectiv.  
 
Doamna Simona Ceaușescu – consilier superior Direcția Buget-Finanțe 
Da, dar noi  finanțăm instituția  în sine, nu finanțăm doar secția. Deci nu putem  scoatem 

din context și să spunem ce rămâne și ce nu rămâne.  
 
Domnul Costică Doru – director Clubul Sportiv Universitatea de Vest Timișoara  
În acest caz se pot exclude de la finanțare toate cluburile din județ.  
 
Doamna Simona Ceaușescu – consilier superior Direcția Buget-Finanțe 
Am spus că o să analizăm și o să vedem care e este posibilitatea. 
Legat de cofinanțarea care trebuie să depune cei 10% văd că nu sunteți de acord ca ea să 

fie pe fiecare linie bugetară în parte. Problema este că am avut situații în care, pentru anumite 
acțiuni,  nu au mai putut fi desfășurate acțiunile respective. Dumneavoastră spuneți că la început, 
când depuneți programul, să specificați că pentru fiecare acțiune veniți cu 10% și doar la care 
doriți dumneavoastră.  

Păi nu se poate așa ceva. Să menționați dumneavoastră de la început și cei 10% să fie din 
fiecare linie bugetară, pentru că în momentul în care activitatea nu se desfășoară, sau 
dumneavoastră mergeți la o competiție, se întâmplă ceva, vă întoarceți, nu mai puteți participa, 
nu există. Deci noi vă dăm banii, vă aprobăm printr-un contract toată suma  dar dumneavoastră 
nu mai puteți participa din a diferite motive. Cofinanțarea trebuie să fie 10% din total. 

Pentru fiecare modificare trebuie făcut act adițional pentru că  se modifică. Cum puteți să 
mutați banii dintr-o parte în alta? Nu există așa ceva. Nu putem să mutăm banii de la o acțiune la 
alta. Dumneavoastră îi aveți aprobați pe acțiune. 

 
Domnul Costică Doru – director Clubul Sportiv Universitatea de Vest Timișoara  
Nu înțeleg cum se poate face acest lucru la cultură?  
 
Doamna Simona Ceaușescu – consilier superior Direcția Buget-Finanțe 
Acolo este o altă  legislație. E vorba de un buget pe altă legislație. Sunt alte cheltuieli 

prevăzute acolo, care pot fi decontate la noi. 
 
Domnul Costică Doru – director Clubul Sportiv Universitatea de Vest Timișoara  
Este  doar o specificitate ca să ajute la decontare. Vă rugăm să ne argumentați pe cadrul 

legal.   
Doamna Simona Ceaușescu – consilier superior Direcția Buget-Finanțe 
Cofinanțarea pe care dumneavoastră trebuie să o depuneți este obligatorie.  
 
Domnul Costică Doru – director Clubul Sportiv Universitatea de Vest Timișoara  



 
 

 

Nu, cofinanțarea care se prevede să fie 10% din fiecare linie bugetară, nu 10% din 
valoarea programului.  

 
Doamna Simona Ceaușescu – consilier superior Direcția Buget-Finanțe 
Pentru că așa este făcut criteriul. De ce trebuie să ne justificăm noi dacă există o 

prevedere legală. Este conform legii.  
Dacă vreți să vorbim concret, atunci știți bine că vi se anulează o acțiune sau federația vă 

anunță  cu două zile înainte și dumneavoastră nu mai depuneți. În acest caz pierdeți  acțiunea 
respectivă. Nu o dată s-a întâmplat acest lucru. Ați pierdut banii respectivi pentru că nu v-ați mai 
putut duce. Nu  s-a putut face act adițional. 

 Este o procedură, ce trebuie respectată. Comisiile trebuie anunțate să se întrunească și 
să facă alte acte.  Deci, după cum vedeți,  sunt niște proceduri care trebuie respectate. Nu pot să 
mă justific eu, ca și finanțator, în fața dumneavoastră pentru fiecare acțiune. 

 
Domnul Costică Doru – director Clubul Sportiv Universitatea de Vest Timișoara  
Propunerea noastră a venit  pentru că, la derularea programului sportiv,  avem și alte  

cheltuieli pe care noi nu le depunem spre finanțare dar care intră în desfășurarea programului 
sportiv despre care dumneavoastră nu știți. De exemplu, este vorba  fie contracte de activitate 
sportivă care sunt prevăzute de ordin. 

 
Doamna Simona Ceaușescu – consilier superior Direcția Buget-Finanțe 
Da, dar acestea nu fac obiectul contractului de finanțare încheiat cu consiliul județean.  
 
Domnul Costică Doru – director Clubul Sportiv Universitatea de Vest Timișoara  
Am făcut  această propunere ca să primim de fapt cei 10% în plus, pentru că noi oricum îi 

depunem. Deci, noi pierdem cei 10% din valoarea programului acum pentru că noi avem și 
indemnizații cu care nu venim la dumneavoastră spre decont, avem șoferii cu care nu venim la 
dumneavoastră spre decont,etc. 

 
Doamna Simona Ceaușescu – consilier superior Direcția Buget-Finanțe 
Aceasta este obligația dumneavoastră, ca și club, să le plătiți. Noi finanțăm activitatea pe 

care o depuneți în contract. Programul pe care  dumneavoastră îl puneți are mai multe acțiuni. 
Fiecare acțiune este trecută într-un contract de finanțare. Noi vă finanțăm acțiunea solicitată de 
dumneavoastră, nu de noi. 

 
Domnul Costică Doru – director Clubul Sportiv Universitatea de Vest Timișoara  
Da,  dar de exemplu, pentru participarea din luna octombrie, la campionatul național x 

avem 10 sportivi pe care noi îi ținem în pregătire din aprilie până în octombrie cu indemnizații. 
 
Doamna Simona Ceaușescu – consilier superior Direcția Buget-Finanțe 
Nu vă supărați, dar trebuie să vă spun că este obligația voastră ca și club să le plătiți. Vreți 

să vă plătim și indemnizațiile pentru o acțiune care nu intră în contract?  
Nu este posibil să finanțăm noi indemnizațiile sportive pentru o acțiune care nu are 

legătură cu contractul finanțat de noi. Finalul acțiunii are legătură cu noi. Pregătirea este obligația 
dumneavoastră.  

 
 



 
 

 

Domnul Costică Doru – director Clubul Sportiv Universitatea de Vest Timișoara  
Din acest motiv spuneam că ar putea exista un ajutor suplimentar care să vină din partea 

consiliului județean.  
 
Domnul Mircea Dușa – consilier juridic Serviciul de consultanță și avizare juridică 
Pentru acest lucru nu există cadrul legal. Am stabilit că facem numai ce se poate face în 

cadrul legal. Eu vă înțeleg perfect punctul de vedere, e perfect, și eu aș vrea să se întâmple așa 
ceva,  dar acestea sunt legile din România. Din nefericire, dacă acum o să mă întrebați, cu 
subiect și predicat, care sunt acele legi atunci  toată lumea o să stea să se uite cum ne purtăm 
noi prin toată legislația.  

 Am spus și vă repet.  Eu v-am înțeles perfect. Luăm în considerare toate cele prezentate 
de dumneavoastră. Sunt niște principii care stau la baza atribuirii oricărui contract de finanțare 
nerambursabilă, printre care se prevede, inclusiv, o egalitate de tratament și transparență.  

Nu puteți solicita să vi se aloce niște sume de bani, ca apoi la liberul arbitru, 
dumneavoastră, exact cum spunea și colega mea, nu se mai susține acțiunea  și atunci o trageți 
în altă parte. Sunt alții, pe care poate i-am depunctat, n-au primit acei  banii, și  atunci ei ce o să 
facă? Să ne dea în judecată pentru că am permis să meargă în altă parte?  

În acest fel, practic, mutați fondurile spre o altă direcție.  
 
Domnul Costică Doru – director Clubul Sportiv Universitatea de Vest Timișoara  
Nu cred că este vorba de aceeași speță. Nu vorbim de același lucru.  
 
Domnul Mircea Dușa – consilier juridic Serviciul de consultanță și avizare juridică 
Ba chiar vorbim de același lucru pentru că sunt aceleași chestiuni.  
Ceea ce finanțăm, cofinanțăm, cum doriți să-i spunem,  este un proiect  și nu tot acțiunile 

ce țin de  dumneavoastră. Aveți cheltuieli? Înțeleg. Sunt firești. Sunt inerente, dar să venim noi 
acum să ne erijăm și să acoperim chiar tot, asta  nu se poate. N-avem cadru legal. 

 Noi venim, vă susținem și asta este. Poate greșesc dar o să analizăm toate cele susținute 
de către dumneavoastră. Dar, repet, nu putem extrage dintr-un act normativ ceea ce ne place, să 
transpune dincolo și să spunem că așa se întâmplă acolo și de ce nu se întâmplă și aici. Nu 
putem face asta. Nu noi a dictat legea și nici consiliul județean. Ea există și noi doar o 
transpunem în practică. Suntem simpli executanți. La fel face și colega mea. 

Încă o dată, vă asigur că în măsura în care solicitările dumneavoastră își găsesc temei 
legal și se fundamentează pe prevederea legală, vor avea un curs și vor fi soluționate, evident, nu 
înainte de a fi supuse unei analize.  

 Nu vreau și nici nu trebuie să existe impresia că noi vrem să punem piedici, ba dimpotrivă, 
așa cum au spus și antevorbitorii mei, suntem de  acord. Suntem de acord cu toții, dar în măsura 
în care avem cadrul legal și ni se permite. 

 
Domnul Costică Doru – director Clubul Sportiv Universitatea de Vest Timișoara  
Propunerea noastră doar era doar că cei 10%, pe care noi oricum îi aducem ca aport și 

poate fi demonstrat că îi aducem ca aport în proiect, să fie de fapt, o diferență de a vedea  cei 
10% pentru care acum există cadrul legal. 

Este doar  o specificitate pe care proiectele sportive poate le au, așa cum spunea foarte 
bine și doamna Ceaușescu, pentru că există federații care schimbă programul competițional de 
pe o zi pe altă și nu se mai poate face o comisie și să pierd din niște bani, poate să fie acest lucru 
pe care noi l-am propus, o modalitate, ca prin cadrul legal existent să beneficieze cluburile, dde 



 
 

 

mai mulți bani. Oricum avem cei 10% ca și cofinanțare prin  activitățile pe care le derulăm noi și 
nu ne deranjează atât de mult. 

Nu ne deranjează deloc, așa cum e acum, cu 10% din fiecare linie bugetară. 
Spuneam doar că dacă ar fi pe program, așa cum există cadrul legal, să poată fi 

implementat, ar fi niște bani în plus de care ar beneficia cluburile sportive dacă își fac treaba cum 
trebuie. Știu că vă întrebați și  ce facem dacă cluburile  nu își fac treaba cum trebuie.  

 
Doamna Simona Ceaușescu – consilier superior Direcția Buget-Finanțe 
În momentul în care depuneți dosarul, trebuie să faceți dovada eligibilității dumneavoastră 

cu 10%. Puteți să faceți atunci dovada că îi aveți și prin contractele de sponsorizare.  
Puteți să faceți și acum acest lucru dar în momentul  în care se va face decontarea noi 

vom putea plăti doar 90% și doar  atât. Nu se  poate plăti dintr-o sumă toată valoarea, pentru că 
10% e contribuția clubului, care este obligatorie. Dumneavoastră nu puteți să veniți cu un contract 
de voluntariat și să mi-l anexați la factură. Acest lucru este prevăzut de lege. Aveți o factură pe 
care o vă plătesc 90% și este vorba de eligibilitate. Dumneavoastră trebuie să faceți atunci 
dovada că aveți cum să susțineți cei 10% ca și cofinanțare. Acest lucru îl faceți atunci și nu  în 
momentul în care se  face decontul. Decontul se face pentru 90% din  valoarea depusă la decont. 

 
Domnul Costică Doru – director Clubul Sportiv Universitatea de Vest Timișoara  
Era doar o propunere pe care am avut și cred că beneficiază toți colegii mei de  această 

propunere, respectiv  dacă s-ar putea schimba punctul de vedere asupra celor 10% așa cum 
permite și legea de altfel. Vorbim de 10% din valoarea totală a programului. 

Dar, am înțeles, iar pentru ușurința în proces rămâne așa cum este.  
 
Doamna Simona Ceaușescu – consilier superior Direcția Buget-Finanțe 
Legat de anexa 7, dumneavoastră  solicitați ca această anexă să fie completată o singură 

dată pe program. Nu se poate asta. De ce? Pentru că scrie clar -  listă de participanți. Anexa 7 
este listă de participanți. De unde veți ști dumneavoastră că peste trei luni, cinci luni, șase luni, 
după ce depuneți un program, acel sportiv, pe care îl treceți în anexă, va mai participa.  

Eu nu pot să iau în considerare anexa dumneavoastră de la momentul depunerii față de  
momentul participării.  Pentru că dumneavoastră veți veni cu cheltuieli pentru acel sportiv pe care 
îl declarați inițial eu trebuie să văd care este acel sportiv la data participării și nu la data depunerii 
proiectului. Din acest motiv se solicită listă de participanți la acțiune.  

 
Domnul Costică Doru – director Clubul Sportiv Universitatea de Vest Timișoara  
Participanții se pot înlocui pe parcursul acțiunii printr-o notificare, pa baza unei declarații de 

la federație.  Toate informațiile care se schimbă vor fi notificate printr-un act adițional.  
Referitor la suportul digital o să specificăm că se preia și pe stick. Oricum, și în anii 

anteriori, știți că am preluat și pe stick.  
 
Doamna Adela Popa – șef Birou de cultură, învățământ, minorități, sport și culte 
Ca o concluzie a acestei întâlniri, din punct de vedere tehnic, vom lua ține cont 

recomandările dumneavoastră.  Noi le vom analiza ca să vedem ce este corect și ce este 
pertinent în ceea ce ați propus dumneavoastră. Le vom analiza din punct de vedere juridic, 
economic  și din toate perspectivele și vedem anume rămâne din tot ce s-a discutat aici.  

 
 



 
 

 

Domnul Levente Balint – Ripensia Timișoara 
Având în vedere că derulăm un calendar de eveniment, doar ca evaluare, ca estimare, 

știți, daca se poate spune când ar începe acesta? 
 
Doamna Adela Popa – șef Birou de cultură, învățământ, minorități, sport și culte 
Nu. Deocamdată suntem cu ghidul în termenul prevăzut de  procedura pe transparență. 

După ce iese din transparență trebuie aprobat prin hotărâre a consiliul județean în plenul 
consiliului județean. Apoi putem dam drumul la calendar. 

 
Doamna Daniela Neacșu - CSU Politehnica Timișoara 
Vă rugăm,  dacă se poate,  să menționați în ghid că veniturile de la consiliul județean să fie  

trecute într-un cont de subvenție separat.  
 
 Domnul Adrian Tal – director CSU Politehnica Timișoara  
 Ne puteți spune dacă vor fi mai multe sesiuni în acest an? 
 
 Domnul consilier județean Ioan Sorincău  

Dacă vor fi sau nu mai multe sesiuni, nu știm în acest moment. Totul depinde dacă mai 
rămân bani de la prima sesiune.  Sperăm să se consume toți la prima sesiune.  

 
Doamna Adela Popa – șef Birou de cultură, învățământ, minorități, sport și culte 
Au fost  foarte multe solicitări la nivel de consilieri județeni în plenul Consiliul Județean 

Timiș  de a nu fragmenta finanțările și în momentul în care există o sumă alocată să fie utilizați 
banii alocați pe sesiune,  sigur dacă există eligibilitate în sensul acesta. 

Deci, la nivel de conducere a consiliului județean există dorința să fie utilizați toți banii care 
sunt alocați per sesiune.  

 
Domnul Adrian Tal – director CSU Politehnica Timișoara 
Am pus întrebarea aceasta pentru că la noi se votează calendarele pentru anul 

competițional 2023-2024  și e posibil să nu ne încadrăm pe calendarul dumneavoastră.  
 
Domnul consilier județean Ioan Sorincău 
În acest caz prevederea legală e destul de nepotrivită, pentru că, chiar dacă nu avem 

calendarul,  știm câte etape are competiția, când avem retur, când  avem în tur.  E adevărat că 
uneori se mai retrage o echipă din cauza finanțelor dar în mare parte se știe care va fi calendarul.  

 
Domnul Costică Doru – director Universitatea de Vest Timișoara 
Ne puteți cum am putea introduce acest lucru în ghid? 
 
Domnul consilier județean Ioan Sorincău 
Sincer mă bucur că am avut această întâlnire. Ne-ați ridicat niște probleme pe care poate 

noi le-am ignorat sau nici nu ne-am gândit la ele și, e foarte bine că întotdeauna, din teză și 
antiteză se naște sinteză, iar noi  încercăm să facem o sinteză. O să îi rog pe colegii din aparatul 
de specialitate să ne dea procesul verbal al acestei întâlnirii și  toate propunerile dumneavoastră. 

 Eu personal și sunt convins că și colegii mei vom scotoci prin toate legile, să vedem dacă 
există și un alt ordin care ne poate ajuta să rezolvăm toate problemele.  



 
 

 

Vom avea o probabil o nouă întâlnire a comisiei pentru a pune în  practică tot ce se poate  
pune în practică din recomandările făcute de  dumneavoastră. Mai mult, nu pot să vă promit.  

 
Doamna Cornelia-Mihaela Coadă – consilier superior SAPLMOTD  
Dacă îmi permiteți, aș vrea să-i spun domnului Levente care a întrebat de calendar că  

termenul de 30 de zile lucrătoare anterior supunerii spre aprobare se împlinește în data de 28 
martie 2023. Ședința ordinară a plenul consiliului județean va fi în data de 29 martie 2023. 
Proiectele de hotărâre vor fi înaintate domnului secretar general al județului Timiș.  Domnul 
Sorincău și colegii domniei sale, consilieri județeni, le vor dezbate și le vor aproba în plenul 
consiliului județean  din luna martie. 

Despre restul calendarului colegii de la Biroul de cultură vă pot da mai multe informații. 
Procesul verbal al întâlnirii de astăzi va fi publicat pe site în termen de 10 zile 

calendaristice, cel târziu miercurea viitoare. Pentru membrii consiliului județean acest proces 
verbal va fi postat și pe tabletă, în folder-ul de proiecte de hotărâre Legea 52, iar în ceea ce 
privește solicitarea domnului Sorincău, legat de recomandări, o să-i rog pe colegii de la Biroul de 
cultură să vi le pună la dispoziție. Ei le-au primit.  

 
 
Domnul consilier județean Petre Mihăieș 
Vă mărturisesc că eu mi-am dorit să mă implic în acest proces dintr-un considerent extrem 

de pragmatic. Am fost și sunt și acum nemulțumit de faptul că anul trecut au rămas bani 
nealocați. De aceea îi spun  direct domnului Tal, că  vom face atât de multe sesiuni de alocare a 
banilor încât să nu mai fim puși într-o situație de genul acesta.  

Știm cu toții, nu suntem în apogeul mișcării sportive și ne dorim să o susținem. Ne-am dorit 
foarte mult să aibă loc această întâlnire și era normal să aibă loc conform legii, pentru că 
dumneavoastră sunteți la firul ierbii, iar noi  consilierii județeni avem un mandat politic. Venim aici 
din patru în patru ani și ne dorim foarte mult  ca  mișcarea sportivă să revină la ce am fost o dată. 

Vă mulțumesc tuturor care ați venit și ați făcut propuneri pertinente. Înțeleg că toate, sau o 
parte din ele, sunt deja transmise în scris către comisie și am marea rugăminte la aparatul tehnic, 
care este mult mai ancorat în probleme legislative, economice, financiare, de deconturi și altele, 
să dea un răspuns concret la toate aceste întrebări pentru domnii să vadă  întreaga noastră 
deschidere de a-i ajuta în promovarea proiectele la cluburile pe care le reprezentă. 

 Vă mulțumesc încă o dată și sper ca în acest an să avem o mai bună distribuție a banilor 
pe care îi avem la dispoziție, că și așa nu ajung banii pe care îi avem, dar pe cei care îi avem 
vrem să îi folosim.  

 
Doamna Adela Popa – șef Birou de cultură, învățământ, minorități, sport și culte 
Vă rog să-mi permiteți, în final, o ultimă intervenție și vă rog să luați  în calcul faptul că, așa 

cum e prevăzut în ghid, data limită de decont va fi la jumătatea lunii noiembrie, deci nu vrem să 
intrăm sub nici o formă luna decembrie. Vă rog să aveți mare grijă cum vă planificați activitățile.  

 
Doamna consilier județean Mihaela Calescu  
Bun, dacă nu mai sunt intervenții, vă mulțumim pentru participare și pentru feedback și, 

așa cum v-au asigurat și colegii mei, o să ținem cont de toate recomandările făcute. Încercăm să 
le găsim  soluțiile legale ca să le putem pune în practică și, bineînțeles, vă asigurăm  de tot 
sprijinul Consiliului Județean Timiș. Am fost, suntem și vom fi mereu  alături de dumneavoastră, și 
vă răspundem la întrebări ori de câte ori aveți nevoie și nu  doar în dezbatere publică. 



 
 

 

 
Prin urmare,  nu ezitați  ne contactați cu drag. Ținem mereu legătura  cu aparatul de 

specialitate și cluburile sportive.  
Vă mulțumesc pentru participare și vă doresc o zi bună.  
 
Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal, astăzi 06.03.2023. 
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